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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:   ordinari 
Data:         29 de gener de 2013 
Horari:      18 hores 
Lloc:          sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera, batle 
Magdalena Maria Fernández, regidora 
Maria del Mar López Martí, regidora 
Manuel Galán Massanet, regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez, regidora 
Onofre Serra Vila, regidor 
Bartomeu Gili Nadal, regidor 
Maria Antònia Sureda Martí, regidora 
Maria Magdalena Llull Ferrer, regidora 
Juan Lliteras Espinosa, regidor 
Miguel Servera Morey, regidor 
Guillem Caldentey Crego, regidor 
 
Francesc Font Molinas, secretari accidental 
 
No hi assisteix: 
Jaume Ginard Múñoz, regidor 

 
 

Ordre del dia 
 

1. Aprovació, si s’escau, del projecte de pressupost per a l’exercici de 2013. 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 13, reguladora de la taxa per 
parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús públic, 
indústries ambulants i rodatge cinematogràfic. 
3. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 16, reguladora de la taxa per la 
instal·lació i lloguer de taules i cadires en terrenys d’ús públic. 
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 
2012. 
5. Precs i preguntes. 

 
 

Desenvolupament de la sessió 
 

1. Aprovació, si s’escau, del projecte de pressupost per a l’exercici de 2013  
 

La Sra. Magdalena Maria explica als assistents el contingut de la documentació dels pressuposts, la 
memòria, les bases d’execució de la plantilla de personal, els estats d’inversió i endeutament, els 
informes de Secretaria i Intervenció, i l’acompliment de la Llei d’estabilitat pressupostària, i la 
proposta d’acord d’aprovació que es va informar favorablement a la darrera Comissió Informativa 
d’Hisenda. Diu que el pressupost general d’aquest Ajuntament per a l’exercici de 2013, les bases 
d’execució i la plantilla de personal, que comprèn tots els llocs de feina, s’han fet de conformitat 
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amb el que estableixen els articles 168 i 169 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i l’article 18 del Reial decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988. A 
continuació, atesos els informes de la secretària interventora i l’informe d’Intervenció sobre 
l’acompliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, del qual es desprèn que la situació és 
d’equilibri, la regidora d’Hisenda resumeix el pressupost de la manera següent: 

 
AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Exercici comptable: 2013 

 
Resum per capítols 
 
Ingressos 
 
Capítol - Denominació                                                                  Euros 
 
Operacions corrents                                                     10.240.835,68 euros 
 
1 Impostos directes 4.714.100,00                                                                                                       
2 Impostos indirectes  101.600,00 
3 Taxes, preus públics i altres ingressos  3.835.864,77 
4 Transferències corrents  1.571.270,91 
5 Ingressos patrimonials  18.000,00 
 
Operacions de capital     882.278,38 euros 
 
7 Transferències de capital  882.278,38 
 
Total del pressupost d’ingressos:  11.123.114,06 euros 
 
Despeses 
 
Capítol - Denominació Euros 
 
Operacions corrents 8.220.372,70 euros 
 
1 Despeses de personal  3.781.239,84 
2 Despeses corrents de béns i serveis  3.708.465,87 
3 Despeses financeres  287.955,70 
4 Transferències corrents  442.711,29 
 
Operacions de capital 1.566.934,70 euros 
 
6 Inversions reals  1.563.434,70 
 
7 Transferències de capital  3.500,00 

 
Operacions financeres 768.962,48 euros 
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9 Passius financers  768.962,48 
 
Total del pressupost de despeses:  10.556.269,88 euros 

 
Es té en compte la taxa de referència de la despesa a efectes del que preveu la Llei orgànica 2/2012, 
de 27 de abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, en un 1,7 % i els límits màxims 
de despesa de l’Ajuntament d’Artà que consten en l’expedient. 

 
Així mateix, i en acompliment de l’article 127 del Reial decret legislatiu 781/1986, es fa pública la 
relació de llocs de feina del personal d’aquesta corporació aprovada pel Ple de l’Ajuntament. 
 
PLANTILLA DE PERSONAL PER A 2013 

 
A) PERSONAL FUNCIONARI 
 
Denominació                                                                                      Número                       Vacants                       Grup                    NCD 
 
I. Amb habilitació de caràcter nacional 
I.1. Secretari/ària interventor/ora 
Denominació: secretari/ària interventor/ora                                              1                             0                               A1                        29 
 
II. Escala d’administració general 
II.1. Subescala d’administratius 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Admon. Financera)  1  0 C1 20 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Secretaria)                                    1  0 C1 18 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Urbanisme) 1 0 C1                        18 
 
II.2 Subescala auxiliar 
Denominació: auxiliar administratiu/iva (Recaptació)  1 0 C2                        17 
Denominació: auxiliar administratiu/iva 18 3 C2                        16 
 
II.3. Subescala subalterna 
Denominació: ordenança 1 0 AAP1 12 
 
III. Escala d’administració especial 
III.1 Subescala tècnica 
III.1.1 Denominació: arquitecte/a 1 1 A1 29 
III.1.2 Denominació: assessor/ora jurídic/a – lletrat/ada 1 0 A1 29 
III.1.3 Denominació:  5 5 A1 26 
 
III.2 Subescala de serveis especials 
III.2.1 Policia Local 
III.2.1.1 Oficials  3 2 C1 18 
 
3. Vacant: no ocupada. 
 
III.2.1.2 Policies 
Denominació: policia 16 6  C1 16 
 
III.2.2 Comeses especials 
III.2.2.1 Denominació: zelador d’obres 1 0 C2 16 
 
B) PERSONAL LABORAL 
Denominació                                                                                               Núm. de places                          Nivell de titulació 
Agent d’ocupació i desenvolupament local 1 Diplomatura 
Administratiu/iva (Dep. d’Informàtica) 1  FPII 
Auxiliar de biblioteca 1 Graduat escolar 
Documentalista 1 Diplomatura 
Auxiliar de clínica 10 Auxiliar de clínica 
Terapeuta ½ (Residència)  1 
Auxiliar informador/ora                                                                                           1 Graduat escolar 
Bibliotecari/ària 1 Diplomatura 
Cambrer/era de pisos 6 Certificat d’estudis 
Encarregat/ada d’economat 1 Certificat d’estudis 
Ajudant de cuina 1 Certificat d’estudis 
Cuiner/a 1 Certificat d’estudis 
Dipl. en Relacions Laborals 1 Diplomatura en R. Laborals 
Dipl. cap del professorat de persones adultes 1 Diplomatura 
DUE 1 Diplomatura 
Educador/ora social 1 Diplomatura 
Dipl. en Treball Social 1 Dipl. en Treball Social 
Assistent/a social 1 Dipl. en Treball Social 
Professor/ora – Educador/ora social 1 Diplomatura 
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Encarregat/ada cap de la Brigada 1 Certificat d’estudis 
Gerent de la Residència 1 Certificat d’estudis 
Jardiner/a 2 Certificat d’estudis 
Professor/ora de persones adultes 15 Segons l’espec. del curs 
Netejador/ora – cap 1 Certificat d’estudis 
Netejador/ora 8  Certificat d’estudis 
Oficial 1a 5 Certificat d’estudis 
Oficial 2a 8 Certificat d’estudis 
Ordenança 2 Certificat d’estudis 
Professor/ora de música 19 Grau mitjà de Conservatori 
Monitores i monitors diversos 1 Curs de monitora/ora 
Director/a de temps lliure 3 Curs de dir. de temps lliure 
Monitores i monitors de temps lliure 24 Curs monitor/ora de temps lliure 
Dinamitzador/ora cultural 1 Diplomatura 
Tècnic/a superior assessor/a lingüístic/a 1 Llic. en Filologia Catalana 
Tècnic/a superior – cap de gestió educativa 1 Llicenciatura 
Tècnic/a superior – psicòleg o psicòloga 1 Llicenciatura 
Treballador/a familiar 6 Certificat d’estudis 
Auxiliar administratiu/iva 1 Graduat escolar 
Vigilant 1 Graduat escolar 
Fisioterapeuta 1 Diplomatura 
Ludoteca 2 Curs monitor/ora de temps lliure 
Auxiliar informador/a 1 Graduat escolar 
Tècnic/a d’esports 1 
Treballador/a social 2 Diplomatura 
 
C) CÀRRECS DE CONFIANÇA (2) 
Denominació                                                                                              Núm. de places                            Nivell de titulació 
Coordinador/a laboral 1 Llicenciatura en Dret 
Delegat/ada de la Colònia 1 

 
La Sra. Maria (UIA) dóna una explicació, fent un resum, de la memòria relativa al projecte de 
pressupost de 2013, document que, copiat literalment diu: 
 
<<MEMÒRIA RELATIVA AL PROJECTE DE PRESSUPOST DE 2013 
 
Memòria que subscriu el batle president de l’Ajuntament d’Artà, explicativa del contingut del 
Pressupost general de l’exercici de 2013, als efectes que s’uneixi a la seva documentació i elevació, 
per a la seva aprovació, al Plenari, en acompliment de la legislació que regula les hisendes locals. 
 
EXPLICACIÓ DEL CONTINGUT 
 
Els pressuposts generals de l’Ajuntament d’Artà per a l’exercici econòmic de 2013 inclouen les 
obligacions màximes que es podran reconèixer, d’acord amb els recursos i drets que la Llei dotarà, 
per a l’esmentat exercici, a la nostra hisenda municipal —recursos propis i participacions en drets 
d’altres administracions— per a l’acompliment de les nostres  finalitats. També inclou els crèdits 
previstos per a les despeses de l’expedient d’aprovació extrajudicial de crèdits de despeses 
realitzades durant exercicis anteriors i que es durà a l’aprovació durant l’exercici 2013 
 
El total de despeses és de 10.556.269,88 €, inferior al d’ingressos, que s’apuja a 11.123.114,06 €, i 
per tant el pressupost es presenta amb un superàvit inicial de 566.844,18 euros €, atès que el 2011, 
darrera liquidació aprovada, es va tancar amb aquest romanent negatiu de tresoreria. Pel que fa al 
superàvit de 566.844,18 euros és fa acomplint, en conseqüència, amb el que preveu l’article 165, 
apartat 4, del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals.  
 
Per tant, acompleixen el principi d’estabilitat pressupostària que exigeix l’apartat 1 de l’article 
esmentat. 
 
De l’estudi de finançament afectat de la liquidació de 2011 es desprèn el resum següent:  
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DESVIACIONS DE 

L’EXERCICI DESVIACIONS ACUMULADES 

Codi   
(Ajustar el resultat 

pressupostari) 
(Qualificar el romanent de 

tresoreria) 

Despesa Denominació Positives Negatives Positives Negatives 

6-2005 Despeses finançades amb conveni urbanístic 0,00 0,00 75.777,06 0,00 

7-2005 Obres Residència i altres (conveni urbanístic) 0,00 0,00 244.881,04 0,00 

9-2005 Inversions finançades amb venda solar "Estrella de Mar" 0,00 0,00 362.000,00 0,00 

10-2005 Inversions finançades amb venda solar "A11 polígon industrial" 0,00 0,00 332.010,00 0,00 

3-2009 Obres Escoleta 0-6 0,00 156.988,34 0,00 0,00 

1-2010 Inversions i despesa social PLAN E 0,00 59.754,79 0,00 0,00 

2-2010 Pla Turístic fase 2010 0,00 296.921,24 92.387,68 0,00 

3-2010 Adquisició de solars 0,00 0,00 242.908,38 0,00 

1-2011 Pla Turístic fase 2011 440.000,00   440.000,00   

            

  total  440.000,00 513.664,37 1.789.964,16 0,00 

 

Per a aquest exercici de 2013 no es preveu incorporar els crèdits següents: 
 

  
DESVIACIONS DE 

L’EXERCICI DESVIACIONS ACUMULADES 

Codi   
(Ajustar el resultat 

pressupostari) 
(Qualificar el romanent de 

tresoreria) 

Despesa Denominació Positives Negatives Positives Negatives 

6-2005 Despeses finançades amb conveni urbanístic 0,00 0,00 75.777,06 0,00 

7-2005 Obres Residència i altres (conveni urbanístic) 0,00 0,00 244.881,04 0,00 

9-2005 Inversions finançades amb venda solar "Estrella de Mar" 0,00 0,00 362.000,00 0,00 

10-2005 Inversions finançades amb venda solar "A11 polígon industrial" 0,00 0,00 332.010,00 0,00 

3-2009 Obres Escoleta 0-6 0,00 156.988,34 0,00 0,00 

1-2010 Inversions i despesa social PLAN E 0,00 59.754,79 0,00 0,00 

 
No es pretenen incorporar, tot i que són incorporables, com no s’han incorporat cada any, ja que si 
s’incorporessin i es realitzés la despesa anirien en detriment del pagament als proveïdors, a causa 
dels problemes de liquiditat que hi ha a l’Ajuntament, sobretot per la falta de pagament de les 
subvencions de la CAIB i del Consell de Mallorca, així com l’augment de la morositat dels 
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contribuents. 
 
Quant al següent crèdit afectat, crèdit per ingressos de multes per infraccions urbanístiques: 
 

  
DESVIACIONS DE 

L'EXERCICI DESVIACIONS ACUMULADES 

Codi   
(ajustar resultat 
pressupostari) 

(qualificar romanent de 
tresoreria) 

Despesa Denominació Positives Negatives Positives Negatives 

3-2010 Adquisició de solars 0,00 0,00 242.908,38 0,00 

 

Es té previst incorporar-ho per destinar-ho a la inversió prevista a la normativa vigent. 
 
I, finalment, quan als crèdits afectats del pla turístic:  
 

  
DESVIACIONS DE 

L’EXERCICI DESVIACIONS ACUMULADES 

Codi   
(Ajustar el resultat 

pressupostari) 
(Qualificar el romanent de 

tresoreria) 

Despesa Denominació Positives Negatives Positives Negatives 

2-2010 Pla Turístic fase 2010 0,00 296.921,24 92.387,68 0,00 

1-2011 Pla Turístic fase 2011 440.000,00   440.000,00   

 
Aquest crèdits no s’incorporaran ja que, del pla turístic, la suma de 500.000,00 €, que era 
l’aportació de l’Ajuntament, es finançaven amb ingressos propis i atès que el romanent per a 
despeses general és negatiu, es tornen a pressupostar per al 2013. 
 
Per tot això, en el 2013, tan sols si s’escau, s’incorporaran 242.908,38 €, quantitat que sumada al 
total del pressupost inicial de despeses previstes és inferior al límit de despesa no financera previst a 
l’article 30 de la Llei orgànica 2/2012, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.  
 
Les obligacions que, com a màxim, es podran reconèixer per a despeses com a conseqüència 
d’operacions corrents seran de 8.220.372,70 €, entenent per operacions corrents les referides a  
despeses de personal, funcionament dels serveis, interessos i transferències corrents. 
 
Les despeses màximes com a conseqüència d’operacions de capital seran d’1.566.934,70 €,  i 
inclouen les inversions reals, les transferències de capital i les despeses com a conseqüència 
d’actius i passius financers. 
 
Per la seva part, els ingressos que es preveu que s’obtindran per operacions corrents, és a dir, 
ingressos que provenen d’impostos directes, impostos indirectes, taxes i altres ingressos, 
transferències corrents i ingressos patrimonials, es xifren en 10.240.835,68 €. Els ingressos per 
operacions de capital —alienació d’inversions, transferències de capital, actius financers i passius 
financers— es xifren en 882.278,38 €.  
 
A continuació, es transcriu un resum de cada capítol. 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
TOTAL: 10.556.269,88 €  
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A. OPERACIONS CORRENTS 
 
CAPÍTOL I. DESPESES DE PERSONAL 
 
3.781.079,84 € 
 
Comprèn les despeses de personal, qualssevol tipus de retribucions, bàsiques i complementàries, i 
indemnitzacions, cotitzacions obligatòries a la Seguretat Social i altres prestacions de naturalesa 
social. En acompliment de la Llei 17/2012, de 27 de desembre, de pressupostos generals de l’Estat 
per a l’any 2013, concretament de l’art. 22. 2, de retribucions del personal al servei del sector públic 
per a 2013, la retribució del personal de l’Ajuntament d’Artà no podrà experimentar increments 
respecte a 31/12/2012, sense tenir en compte la supressió de la paga extraordinària aprovada pel 
RDL 20/2012, i no es podran realitzar aportacions a plans de pensions. 
 
Com es pot comprovar a l’annex de personal, no es crea cap plaça nova ni se suprimeix cap plaça. 
Per tant, la plantilla és idèntica a la de 2012, amb l’excepció d’un canvi en la partida del programa 
d’on es preveu el crèdit d’una plaça de monitor de temps lliure.  
 
A més, es pot comprovar que s’ha ajustat l’estudi econòmic del personal corregint algunes errades, 
s’han revisat les previsions de les retribucions bàsiques del personal funcionari, laboral i eventual o 
polític i els complements de destinació i tots els altres complements com hem citat abans, i es 
preveu que aquestes no han d’experimentar cap increment respecte de les establertes per a l’exercici 
de 2012, de conformitat amb el que estableix la legislació de l’Estat, més les derivades del Pacte 
sobre condicions generals de treball del personal funcionari i Conveni del personal laboral vigents. 
Per tant, les retribucions seran les mateixes que a l’exercici de 2012, més la paga extra de Nadal de 
desembre de 2013, si s’escau, que recordem que no s’ha cobrat al 2012, i l’import de la qual s’ha 
declarat indisponible pel plenari de l’Ajuntament d’Artà i afecte a la destinació prevista a la 
normativa.  
 
Per a l’exercici de 2013, es pressuposta la paga extra de desembre o Nadal de 2013, ja que si no ha 
normativa que ho impedeixi es té previst que s’aboni al personal. 
 
A més, també hi ha una reducció de les despeses de capítol 1, ja que no s’ha pressupostat, a 
diferència del que es va fer al 2012, el 5 % que es va reduir a l’exercici 2010 als empleats públics i 
que, des d’aquell exercici, no es paga. 
 
Hi ha també una reducció en la partida dels sous dels regidors. 
 
CAPÍTOL II. DESPESES EN BÉNS CORRENTS I SERVEIS 
 
3.708.465,87 €  
 
En aquest capítol s’apliquen totes les despeses en béns i serveis necessaris per a l’exercici de les 
activitats de l’Ajuntament i el seu normal funcionament, que no suposen un increment del capital ni 
del patrimoni públic. 
 
S’han tengut en compte les obligacions reconegudes durant els exercicis de 2011 i 2012 per 
pressupostar al 2013. I també s’han tengut en compte les despeses que s’han previst aprovar 
extrajudicialment del pressupost vigent que no tenen crèdit i que s’imputaran al 2013. 
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CAPÍTOL III. DESPESES FINANCERES 
 
287.955,70 € 
 
Comprèn els interessos i les despeses derivades de tot tipus d’operacions financeres com les 
d’emissió, formalització, modificació i cancel·lació d’aquestes.  
 
CAPÍTOL IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 
 
442.711,29 €  
 
S’apliquen les despeses que suposen aportacions sense contrapartida i que es destinaran a finançar 
operacions corrents. També s’han tengut en compte les despeses que s’han previst aprovar 
extrajudicialment del pressupost vigent que no tenen crèdit i que s’imputaran al 2013. 
 
B. OPERACIONS DE CAPITAL 
 
Les operacions de capital descriuen les variacions en l’estructura del patrimoni de l’Ajuntament. 
 
CAPÍTOL VI. INVERSIONS REALS 
 
1.563.434,70 € 
 
Són despeses que realitzarà l’Ajuntament directament, destinades a la creació d’infraestructures i a 
l’adquisició de béns inventariables necessaris per al funcionament de serveis. Es pot veure amb més 
detall a l’annex de les inversions a realitzar a l’exercici, on apareixen cadascuna de les inversions, el 
seu import, l’execució temporal i el finançament. I també s’han tengut en compte les despeses que 
s’han previst aprovar extrajudicialment del pressupost vigent que no tenen crèdit i que s’imputaran 
al 2013. No hi ha inversions previstes pluriennals. 
 
CAPÍTOL VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 
 
3.500,00 € 
 
Comprèn els crèdits per aportacions per part de l’entitat local que es realitzen sense contrapartida i 
que es destinaran, per part dels perceptors, a finançar operacions de capital.  
 
CAPÍTOL VIII. ACTIUS FINANCERS 
 
0,00 € 
 
Aquest capítol recull la despesa que realitzarà l’Ajuntament en l’adquisició d’actius financers, els 
avenços de pagues, préstecs al personal i la constitució de dipòsits i fiances exigibles. 
 
CAPÍTOL IX. PASSIUS FINANCERS 
 
768.962,48 € 
 
Es recull l’amortització de préstecs i les previsions per a la devolució de dipòsits i fiances que 
s’haguessin constituït a favor de l’Ajuntament. 
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Es pot analitzar la càrrega per a cada un dels préstecs a l’annex que acompanya l’expedient. 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
TOTAL: 11.123.114,06 € 
 
A. OPERACIONS CORRENTS 
 
CAPÍTOL I. IMPOSTOS DIRECTES 
 
4.714.100,00 € 
 
És tracta de l’impost sobre béns immobles, l’impost sobre vehicles de tracció mecànica, l’impost 
sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana i l’impost sobre activitats 
econòmiques. 
 
CAPÍTOL II. IMPOSTOS INDIRECTES 
 
101.600,00 € 
 
Es tracta de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, i l’impost sobre despeses 
sumptuàries.  
 
CAPÍTOL III. TAXES I ALTRES INGRESSOS 
 
3.835.864,77 € 
 
S’hi inclouen taxes, preus públics, contribucions especials, multes, recàrrecs de constrenyiment i 
interessos de demora. 
 
Quant a les contribucions especials, no n’hi ha. 
 
Totes les previsions s’han calculat tenint en compte els drets liquidats en exercicis anteriors, 
l’import que figura en els respectius padrons i els increments produïts per noves altes i per 
l’aplicació de l’índex de preus al consum o altres revaloritzacions. 
 
CAPÍTOL IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS 
 
1.571.270,91 € 
 
Es tracta d’ingressos que rep l’Ajuntament d’altres persones o ens de naturalesa no tributària, sense 
contraprestació i destinats a finançar operacions corrents. Són, per exemple, participacions en 
ingressos d’altres administracions i subvencions. 
 
CAPÍTOL V. INGRESSOS PATRIMONIALS 
 
18.000,00 €  
 
Ingressos procedents de rendes del patrimoni de l’Ajuntament: interessos, rendes, concessions i 
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explotacions. 
 
B. OPERACIONS DE CAPITAL 
 
CAPÍTOL VII. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 
 
882.278,38 € 
 
Es tracta dels ingressos que percebrà l’Ajuntament i que són de naturalesa no tributària, destinats a 
finançar operacions de capital: subvencions per a infraestructures i béns inventariables. En especial, 
destaquen els 882.278,38 € de les quotes urbanitzadores.  
 
CAPÍTOL VIII. ACTIUS FINANCERS 
 
0,00 € 
 
Es tracta d’ingressos procedents del reintegrament de bestretes concedides al personal de la 
corporació. 
 
CAPÍTOL IX. PASSIUS FINANCERS  
 
0,00 € 
 
Recull el finançament de l’Ajuntament procedent de préstecs. Per aquest any, en principi, no es 
preveu el finançament extern. 
 
En definitiva, es tracta d’uns pressupostos que intenten recollir els objectius de l’Equip de Govern 
en la mesura que sigui possible. Tot i això, s’ha de dir que les corporacions ens veiem obligades a 
donar una sèrie de serveis necessaris per als nostres municipis que surten del nostre àmbit 
competencial i que moltes vegades no comptem amb el finançament suficient, i com a conseqüència 
d’això hem de realitzar esforços molt importants i en ocasions hem de renunciar a la realització de 
projectes. 
 
Artà, 24 de gener de 2013 
 
El batle 
 
Jaume Alzamora Riera>> 
 
El Sr. Galán (PSOE) vol fer una sèrie de consideracions respecte al pressupost de 2012, i diu que hi 
ha una sèrie de partides que no els queden clares. La primera és que demanen que els expliquin per 
què a l’any 2012 hi ha la partida 9121-10002, que no figura en el pressupost de l’any 2013, i en el 
2012 estava pressupostada en 0 € i es van gastar 29.171,00 €. 

 
La Sra. Maria (UIA) respon que, com ja va explicar a les comissions informatives, el tema del 
personal s’ha reestructurat totalment, és a dir, s’han eliminat partides i afegit d’altres, i també dins 
d’aquestes s’han anat modificant, i que segurament això es deu a una d’aquestes modificacions. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que aquesta és una de les que tenia crèdit inicial 0,00 € i que se’n van 
gastar 29.171,00 €. A més, també diu que, tal com ja van advertir al mes de juliol, els comptes 
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d’electricitat s’han desbordat, ja que hi ha moltes partides d’aquest concepte que estan en negatiu, 
és a dir, tot i que sempre ens han dit que hi ha un control extrem sobre la despesa, s’ha gastat més 
del que es va pressupostar en el 2012, concretament en el mes de juliol. A més, també manifesta que  
digueren que els pressupostos estaven formalment bé, però que dubtaven molt del seu contingut i 
que es poguessin dur a terme, i diu que ja advertiren que no era lògic no dotar pressupostàriament 
partides que ja en el mes de juliol estaven exhaurides, com per exemple la d’energia elèctrica. 
 
Segueix dient que aquest Equip de Govern es va cansar de repetir i d’assegurar que algunes partides 
havien baixat a la meitat. Un exemple és el de la partida 3381 22616 “Festes de Sant Salvador”. Es 
varen pressupostar 65.800,00 euros i en aquell moment ja li digueren que, a la liquidació del 
pressupost, ja en parlarien. Manifesta que el temps els ha donat la raó, ja que s’han gastat 
86.238,00 euros, és a dir, 20.438,00 euros de més, aproximadament un 31 % més del que estava 
pressupostat. 
 
Una altra partida que el Sr. Galán vol comentar és la partida d’ingressos 397100 “Infraccions 
urbanístiques”. Diu que aquesta partida és per quadrar els pressuposts i que és una partida fictícia. 
Comenta que, de fet, l’Equip de Govern la va pressupostar en 370.767,00 € i que n’han recaptat 
86.887,00 €, és a dir, 283.880,00 € menys. 
 
També diu, el Sr. Galán, que sempre els han manifestat la intenció de no tenir NPO a final d’any, 
cosa que el Sr. Galán considera que és pràcticament impossible, i en aquest cas hi ha 379.000,00 € 
de NPO. Però el que més sorprèn al Sr. Galán és que l’Equip de Govern va aprovar uns pressuposts 
el mes de juliol i que ja hi havia moltes partides exhaurides, per la qual cosa era fàcil deduir que es 
produirien fàcilment les extrajudicials. Per tant, com que no es van preveure, s’hauran d’incloure en 
els pressuposts de 2013. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que, en referència a les infraccions urbanístiques, en el pressuposts de 
2012 hi havia una partida que sí que era del 2012, però que la resta eren drets reconeguts que no 
estaven comptabilitzats en els darrers quatre anys, i que aquesta és la causa que hi hagi aquesta 
diferència tan gran. A més, vol remarcar que, a les infraccions urbanístiques, el pressupost és molt 
més baix, ja que només es tenen en compte les que hi haurà l’any 2013. En canvi, a l’any 2012 hi 
havia les del 2012 i, a més, hi havia uns 200.000,00 € que eren drets reconeguts no comptabilitzats 
en els darrers quatre anys. Pel que es refereix a les despeses (els NPO), diu que han anat baixant des 
de l’any 2010, 2011 i 2012. De fet, a finals de 2012 estaven damunt uns 400.000,00 €, i s’ha de 
recordar que l’any 2011 es va aprovar una extrajudicial d’1.600.000,00 €; per tant, es pot considerar 
que han baixat molt els NPO.  
 
Seguidament, el Sr. Galán (PSOE) fa referència als pressuposts de 2013. En primer lloc, agraeix la 
gran quantitat d’informació facilitada i agraeix especialment al secretari del plenari que hagi estat a 
la seva disposició per poder fer les peticions i consultes oportunes. Per altra banda, manifesta al Sr. 
Batle que no és lògic, ni coherent, que a les comissions informatives on es presenten els 
pressuposts, elaborats, suposadament, per tot l’Equip de Govern (UIA, CxI i I. Verds), els seus socis 
de govern presentin esmenes a un document que, en principi, ja ha d’haver estat consensuat entre 
els tres grups que formen l’Equip de Govern. Tampoc no considera lògic, el Sr. Galán, que aquestes 
esmenes vagin destinades a reduccions de jornades i, consegüentment, dels sous del primer i segon 
tinent batle (Sr. Caldentey i Sr. Gili). A més, el Sr. Galán recorda que, en el plenari del mes de 
setembre, es van defensar aquestes dues dedicacions. Suposa, el Sr. Galán, que la cosa ha canviat, ja 
que hi ha bonança econòmica, s’han pogut contractar alguns tècnics que ajuden a dur les regidories 
de Pla turístic, Medi Ambient, Participació Ciutadana, Cultura, etc., i que, per tant, ja no són 
necessàries aquestes dedicacions. Després diu que creu que aquest no és el cas i, a més, diu que el 
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grup socialista està preocupat per dos motius:  
 
- Les diferències evidents que hi ha dins de l’Equip de Govern que fan, fins i tot, que un membre 
d’aquest es negui a votar els pressupostos a la Comissió Informativa, cosa que no entenen que 
s’hagi consentit i que se segueixi consentint. 
 
- I també diu que estan preocupats per la situació del poble. Es dirigeix al batle i li diu que no es pot 
permetre que l’Equip de Govern gasti un sol minut en resoldre problemes de pacte, ja que el pacte 
ha de ser més fort que mai i el que importa és que el poble d’Artà surti endavant i que tengui el 
màxim benestar possible. A més, el Sr. Galán comenta que és imprescindible repartir les regidories 
de forma equitativa i entre tots els membres de l’Equip de Govern i no segons les quotes de pacte ja 
que les coses han canviat. 

 
El Sr. Galán recorda que aquests pressupostos són orfes de la participació ciutadana, aquella 
participació ciutadana que tots els membres de l’Equip de Govern duien per bandera i que, a l’hora 
de la veritat, és minsa; i demana al Sr. Caldentey que no s’enfadi per aquesta afirmació, però que és 
la crua realitat. 

 
El Sr. Galán (PSOE) diu que té una petita esperança, ja que hi ha una partida de 1.000 € per al 
fòrum de participació ciutadana de la Colònia, i diu que no vol pensar que és per la moció que va 
presentar el grup socialista el mes d’octubre, amb la qual s’instava l’Equip de Govern a iniciar 
processos de participació ciutadana. Diu que constaten una vegada més que el pes del pressupost 
està en el personal i en els diferents préstecs que té l’Ajuntament i les diferents amortitzacions. 

 
A l’informe d’Intervenció, a la pàgina 5, quan parla del capítol 2, diu textualment: 

 

 
 
Aquesta afirmació és important, perquè a la pàgina 3 de l’informe econòmic i financer diu 
textualment que “una de les bases per realitzar aquest capítol és l’avanç de liquidació de l’exercici 
2012”. 
 
Afegeix que, si parlen de l’energia elèctrica, poden observar moltes coses, podria anar funcional per 
funcional, partida per partida, i a mode d’exemple hi ha: 

 
1512 22100 Energia elèctrica 15.714,00 € (2012) / 13.500,00 € (2013) 
1514 22116 Energia elèctrica 6.717,08 € (2012) / 4.500,00 € (2013) 
1517 21302 Enllumenat públic de la Colònia 40.500,00 € (2012) / 12.000,00 € (2013) 
1517 21301 Manteniment [...] 40.000,00 € (2012) / 30.000,00 € (2013) 
1518 22100 Llum edifici de la Colònia 4.500,00 € (2012) / 3.500,00 € (2013) 
1519 22100 Llum es Pes 3.009,00 € (2012) / 2.500,00 € (2013) 
1691 Escorxador 1.408,00 € (2012) / 0,00 € (2013) (No hi ha llum?) 
3211 22114 Electricitat Na Caragol 20.300,00 (2012) / 14.000 (2013) 
3211 22115 Electricitat Rosa dels Vens 4.000,00 (2012) / 2.600,00 (2013) 
 
A més, el Sr. Galán (PSOE) diu que, entre d’altres moltes partides, n’hi ha algunes que tenen uns 
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desfasaments importants sobre la liquidació del pressupost del 2012, i que són les següents: 
 
1515 22110 Productes de neteja i condicionament 10.190,00 € (2012) / 7.000,00 € (2013) 
1611 21002 Xarxa aigua de la Colònia 5.375,00 € (2012) / 1.000,00 € (2013) 
1621 22700 Neteja i condicionament 1.621.170 € (2012) / 1.264.000,00 € (2013) (Net i Fresc)   
1790 21000 Manteniment Punt Verd 1.228,00 € (2012) / res (2013) (No es fa comptes fer res?) 
2111 22110 Neteja i condicionament 9.190,00 € (2012) / 7.500,00 € (2013) 
2112 22105 Productes alimentaris 4.200,00 € (2012) / 2.000,00 € (2013) 
2331 48011 Conveni menjars a domicili 12.000,00 € (2012) / 0 (2013) (Com s’explica? Com es 
gestiona?) 
3121 21200 Manteniment edificis Centre de Salut 3.266,00 € (2012) / 0 (2013) (Hi ha un conveni 
que obliga al manteniment. Com ho expliquen?) 
3121 21300 Maquinària del Centre de Salut 6.423,00 € (2012) / 3.000,00 (2013) 
3381 22611 Festes de Nadal 15.220,00 € (2012) / 14.000,00 € (2013) 
3381 22616 Festes d’Artà 86.240 € (2012) / 61.000 € (2013) 
3381 22617 Fira 20.312,00 € (2012) / 9.000,00 € (2013) 
3381 22619 Sant Roc 4.400,00 € (2012) / 2.500,00 € (2013) 
9201 20300 Rènting fotocopiadores 13.150,22 € (gastat l’any 2012) / 10.000,00 (2013) 
9201 22001 Premsa 12.300,00  (gastat l’any 2012) / 4.000,00 € (2013) 
9201 22200 Telèfon: sempre s’han pressupostat uns 56.000,00 euros i ara en pressuposten 
50.000 €, quan al 2012 n’han gastat 59.477,48 €.  
9201 22400 Primes d’assegurances: s’han gastat 63.690,00 € dels 57.000,00 € pressupostats al 2012 
i, al 2013, hi ha 45.000,00 €. Ho poden explicar? 
 
El Sr. Batle li respon que aquesta, com totes les altres, es perquè s’ha fet l’ajustament dels NPO. Per 
exemple, en aquesta en concret es van pressupostar 57.000,00 €, però és que s’arrossegaven 
20.000,00 € de 2011; per tant, s’ha ajustat aquesta partida a 45.000,00 €, que és la despesa real. Pel 
que fa a comunicacions telefòniques, hi havia 24.969,00 € de NPO de 2011 i, per tant, el que s’ha 
gastat són 7.000,00 € més del que s’havia previst. Per tant, s’ha fet el reajustament de totes les 
partides anomenades en base als NPO.  
 
El Sr. Galán li respon que, al desembre, ja en tornaran a parlar. 
 
La Sr. Maria (UIA) diu que, en referència a l’informe d’Intervenció sobre el personal, efectivament 
s’ha disminuït la partida de personal en 377.672,00 €, i que l’advertiment que fa la Intervenció és 
que s’ha de tenir molt controlada aquesta partida. 
 
Així mateix, la Sr. Maria (UIA) diu que en el capítol II s’ha passat de 3.900.000,00 € a 
3.700.000,00 €, per tant són 264.000,00 € de reducció. Afegeix que tant en el capítol I com en el 
capítol II ja s’ha fet una reestructuració i una anàlisi, i que sobretot s’ha d’intentar no gastar tant. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana una explicació completa del programa 1611 “Proveïment i distribució 
d’aigua”, ja que, començant per les retribucions de personal i acabant per una partida que és la 1611 
61922 POS, l’any passat hi havia drets reconeguts per 47.000,00 euros i enguany hi ha 1 euro. 
També demana un aclariment del 161-13000, on deia que l’any passat en obligacions reconegudes 
hi havia 9.636 € i, en canvi, enguany només se’n pressuposten 18,000,00 €. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que segurament es tracta que hi deu haver alguna cosa del personal 
que l’any passat no estava en el lloc que està enguany, i que, per tant, enguany està en aquesta 
partida. Per tant, es tracta que el personal ha passat d’un programa que no era l’adequat a aquest. 
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El Sr. Galán (PSOE) diu que la 1302 passa de 12.000,00 € a 19.000,00 €.  
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que és per les mateixes causes, ja que el personal no estava en el 
programa que li tocava. 
 
El Sr. Galán (PSOE) li respon que vol fer un prec, i demana que l’oposició tengui una relació clara 
de quin personal hi ha a cada partida. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que no hi ha cap problema. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que la funcional 1621 63526 “Estudis i treballs tècnics”, d’1,28 € de l’any 
2012 a 18.476,00 € el 2013. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que hi ha una auditoria que s’ha demanat pel tema de Net i Fresc, ja 
que hi ha uns problemes d’incompliment de contracte. Per tant, hi ha 4.476,00 € per a aquesta 
auditoria i també per a una possible redacció de plecs de la nova concessió, que acaba enguany, de 
14.000,00 €. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana una explicació sobre la 1790 13000 1790 13002  “Millores en el medi 
ambient), en què hi ha un increment del doble. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que tot es deu a una relació del personal, ja que a l’any 2012 estava 
en un programa diferent i ara, al 2013, han canviat de programa. 
 
El Sr. Galán (PSOE) li demana un aclariment sobre la 2322 48015 “Fons Mallorquí”, la qual en el 
2012 estava pressupostada en 12.000,00 €, que no estan ni gastats ni reconeguts, i en el 2013 torna a 
haver-hi 12.000,00 €. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que, en el mes de gener o febrer, quedarà reconeguda. 
 
El Sr. Galán (PSOE) li demana l’aclariment de la partida 3211 21201 i 21202, i expressa la seva 
preocupació pel manteniment de l’escola de Na Caragol i de l’escola de la Colònia, ja que queda 
una quantitat simbòlica per no dir res. 
 
El Sr. Batle li respon que tot està en la partida 4591 “Manteniment d’edificis i instal·lacions 
públiques”, ja que ho van sumar tot allà i que es paga a través de les partides de la Brigada. 
 
El Sr. Galán (PSOE) li replica que ni Na Caragol ni la Colònia tenen manera de saber quin 
pressupost hi ha, en concepte de manteniment, per destinar als seus centres. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que s’hauria de mirar dins aquella altra partida. 
 
El Sr. Galán (PSOE) opina que això és una manca de transparència, ja que és necessari saber en 
cada edifici el que es gastarà. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que han considerat més oportú ajuntar-lo, ja que és la Brigada qui 
du a terme aquestes feines de manteniment i qui va fent les feines als diferents edificis municipals. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa una pregunta referent a la 3341 22799 “Normalització lingüística - Treballs 
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altres empreses”, on hi ha 600 €. Diu que aquesta partida és nova i en demana una explicació. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que, sobre la normalització lingüística, hi ha una persona dins 
l’Ajuntament que s’hi dedica.  
 
Quant a la partida que fa referència a altres empreses, el Sr. Batle afegeix que fa referència a si s’ha 
de fer alguna edició o publicació. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana que es constati el tema de les aportacions a activitats arqueològiques, 
ja que fa dos anys hi havia destinats 12.000 € i ara no hi ha res.  
 
Pel que fa al manteniment del Poliesportiu, en el 2012 hi havia 6,000 € i en el 2013, 0 €, el Sr. 
Galán es dirigeix a la regidora d’Esports i li diu que creu que el programa de manteniment que va 
plantejar serà difícil d’acomplir ja que no sap ni quin manteniment podrà fer, perquè la partida és 
comuna a tot l’Ajuntament. 
 
La Sra. López (UIA) li contesta que tot el que és manteniment s’ha d’anar fent, ja que són coses 
immediates i es va agafant de la partida que hi ha. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa referència a la “Gala de l’Esport de 2012” i demana si s’ha previst que es 
faci any rere any. Per tant, la pròxima seria l’any 2014. 
 
La Sra. López (UIA) li contesta que no, ja que es va acordar amb els clubs que encara que s’hagués 
fet al gener de 2013 es tornaria a repetir a finals d’aquest mateix any. 
 
El Sr. Galán (PSOE) li contesta que, pressupostàriament, només hi ha 2.500 € i que no sap què ha 
costat la darrera. 
 
La Sra. López (UIA) li contesta que va costar 1.100 € i que, per tant, el pressupost bastarà. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa referència al lloguer del local Artà-Colònia (4591-20200). Diu que al 2012 
hi havia 13.500 € i 12.100€ al 2013, i que entén que, quant als lloguers, està estipulat el que es 
pagarà mensualment. 
 
La Sr. Maria (UIA) li contesta que n’han arrastrat molts.  
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per Ràdio Artà Municipal. Diu que en el 2012 estava pressupostada la 
quantitat d’11.000 € i que se’n varen gastar 12.424 €, i per aquest any està previst gastar-ne 9.000 €. 
Diu que va fer una pregunta per saber què era el que havia canviat a Ràdio Artà Municipal i que li 
respongueren que el conveni era el mateix 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que són 600 € cada mes. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa referència al programa 9121 16001 “MUFACDE”, que a l’any 2012 es van 
gastar 821 € i que per a l’any 2013 n’hi ha 5.200 €. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que, si la partida de personal s’ha reduït, no només s’ha reduït amb 
els sous, sinó que també amb la Seguretat Social i la corresponent “MUFACDE”, si n’és el cas. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa referència a la locomoció (9121 23100). Diu que al 2012 s’han gastat 
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1.305 € i per a l’any 2013 n’hi ha 4.000 €. 
 
El Sr. Batle li respon que s’ha pressupostat la mateixa que per a l’any 2012. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana una explicació sobre la partida 9121 23300, que fa referència a 
l’assignació a partits polítics, on l’any 2012 s’han gastat 21.636 € i per al 2013 hi ha 13.000 €. 
 
El Sr. Batle i la Sra. Maria (UIA) li contesten que hi ha NPO i al 2013 segueix igual, i que, per tant, 
no hi ha variació ja que va ser un acord entre tots. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per la 9201 16100 (prestacions socials) i diu que de 1.800 € gastats al 
2012 es passa a 39.066 €. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que ja li va enviar un correu explicant-li que hi ha un problema amb 
els sindicats i s’ha pressupostat. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per la 9201 22714 (Assessors Administració General) on al 2012 hi 
havia 1 € i ara es passa a 4.500 €, i demana quina previsió hi ha. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que li farà arribar els detalls. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per la 9201 22715 (Assessors  Formació Programes Informàtics) dient 
que en el 2012 no hi eren i que al 2013 passen a 10.000 €. 
 
El Sr. Batle li respon que una part és maquinari (hardware) i que l’altra és progamari (software), i  
que s’han d’aprendre a fer funcionar. 
 
El Sr. Galán (PSOE) comenta que l’Equip de Govern ha fet l’esforç de no suprimir serveis, però que 
així i tot s’ha suprimit l’Estiu Viu, per la qual cosa demana que se cerquin solucions a través de les 
diferents entitats ciutadanes o, fins i tot, d’externalitzar el servei de forma clara i transparent i que 
pugui donar sortida a les famílies durant els mesos de juliol i agost. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que en el pressupost que es va aprovar en el mes de juliol ja es va 
comentar aquest tema i que havien presentat altres possibles solucions, que eren les d’externalitzar 
aquest servei, i que, per tant, consideren que és un servei que per ventura podran tenir els nins del 
poble i que per aquesta raó no s’ha pressupostat aquest any. 
 
El Sr. Galán (PSOE) li demana si hi ha la intenció de mantenir l’Estiu Viu. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que, com a despesa de l’Ajuntament, no; però sí en donar totes les 
facilitats possibles. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que, de tot el que han anat comentant, i que els sap greu ser tan simples, 
però que creuen que és molt aclaridor i en paraules molt planeres, es podria dir que no s’ha 
pressupostat la despesa real, sinó que s’ha pressupostat a la baixa per poder quadrar el pressupost. 
 
Pel que fa als pressuposts d’ingressos, en primer lloc el Sr. Galán (PSOE) cita una part de l’informe 
d’Intervenció, que diu així:  
 
<< 
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Comenta que el que més els preocupa és allò que diu “que si els ingressos pressupostats de forma 
no justificada”, i entén que això ve a dir que hi ha ingressos que s’han posat i que no s’han 
justificat. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que l’interventor els ho pot dir, i aquest contesta que estan fent feina 
amb l’avantprojecte de la liquidació de 2012, que no està tancat. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa una anàlisi molt ràpida del principal ingrés, que és el de l’IBI de 2012. 
Demostra que s’està fent bona feina en el Departament de Recaptació, però vol fer algunes 
matisacions i demana també una explicació: del pressupost de l’IBI de 2012, de 3.721.000 €, hi ha 
un dret reconegut de 3.591.000 €.  
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que segurament hi ha hagut baixes i afegeix que s’estan fent moltes 
altes cadastrals. De fet, l’any 2013 està previst donar d’alta 450 unitats i això són doblers per al 
poble, i a més l’Equip de Govern considera que, amb els ingressos, s’ha d’intentar que tothom pagui 
el que li toca. Per tant, com més gent pagui, més diners hi haurà per fer front a totes aquestes 
despeses que té l’Ajuntament. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que de la recaptació neta, d’aquests 3.721.000 € van ser 3.163.000 €, per 
tant el pressupostat del que tenim “en caixa” són uns 500.000 €. 
 
Una altra partida que el Sr. Galán (PSOE) vol comentar la previsió que es fa a l’ICO respecte a allò 
que, en realitat, es va recaptar al 2012. 
  
La Sra. Maria (UIA) li contesta que realment són aquests els que s’han recaptat, ja que molta gent 
que ha deixat de fer l’obra ha demanat la devolució de l’ICO i és per aquesta raó que ha quedat en 
aquesta quantitat. 
 
Una altra partida que comenta el Sr. Galán (PSOE) és la de subministrament d’aigua, on diu que al 
2011 hi havia pressupostats 460.000 €, al 2012 s’incrementà a 544.000 €, i ara s’incrementa altre 
cop en 560.000 €. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que s’han trobat comptadors desprecintats, és a dir, gent que està 
consumint sense pagar. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa referència a la recollida de fems (30200), la qual no s’ha incrementat, per la 
qual cosa està content. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que possiblement s’incrementarà. 
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El Sr. Galán (PSOE) fa referència la partida 31104 de l’Escola de Música, on al 2012 hi havia 
pressupostats 91.647€ i la recaptació neta va ser de 70.745 €, i que per a enguany s’han pressupostat 
86.000 €. A més, comenta que els havia dit que hi havia un canvi de model i que, per tant, això 
regularitzaria la despesa i que, per això, esperen que realment això sigui així. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa referència a la partida 31112 (usuaris del Centre de Dia), on al 2012 es van 
pressupostar 23.000 € dels quals no es va recaptar ni es va reconèixer cap tipus de dret, i per a 
aquest any se n’han pressupostat 22.840 €, i demana per què. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que el 2012 encara no està comptabilitzat. 
 
El Sr. Galán (PSOE) fa referència a la partida 34100 (connexió al clavegueram). Diu que no entén 
per què en el 2012 hi havia pressupostats 1.900 €, que hi va haver una recaptació neta de 79.000 €, i 
que ara en el 2013 se n’han pressupostat 1.900 €. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que les obres que s’estan acabant són les que s’estan connectant i 
que, per tant, és millor no tenir una previsió elevada. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per la partida 34400 (serveis turístics). Comenta que aquesta partida és 
de nova creació i que considera que la previsió és agosarada. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per la partida 39100 (infraccions urbanístiques). Diu que al 2012 
estaven pressupostats 370.000 € amb un dret reconegut de 86.000 € i una recaptació neta de 
61.000 €, i que per tant hi ha un desfasament de 283.000 €. Ara l’han abaixat a 200.000 € i, així i 
tot, considera que és excessiva aquesta dotació i que aquesta és una partida clau per quadrar els 
pressuposts. 
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que no comparteix la mateixa opinió i que estan fent feina amb 
aquest tema. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per la partida 39130 (multes per infracció d’ordenances): l’any 2012 
es pressupostaren 0 € i es recaptaren 60 €, i per a enguany s’han pressupostat 5.000 €. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que la intenció és que la gent que comet infraccions sigui sancionada, 
cosa que fins ara no es feia. 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana per la partida 42000 (participació en tributs de l’Estat), on l’any 2012 
es pressuposten 1.366.000 € i només se’n reconeixen 802.000€, i demana una explicació. 
 
La Sra. Maria (UIA) li respon que falta comptabilitzar els mesos de novembre i desembre. 
 
El Sr. Galán (PSOE) manifesta que, com que la comunitat autònoma no paga, li estén la mà i es 
posa a disposició de l’Equip de Govern per a qualsevol tràmit que s’hagi de dur a terme per recaptar 
i demanar per al poble d’Artà el que és seu, perquè així és fàcil quadrar dèficits de comunitats 
autònomes. Per altra banda, convida l’Equip de Govern a comprovar la partida de 2013, que és de 
1.146.000€. Per altra banda, el Sr. Galán demana per la partida 450000 (fons de cooperació), sobre 
la qual diu que dels 224.000€ pressupostats al 2012 no hi ha els drets reconeguts, és a dir,  que ho 
deuen tot, que el Consell de Mallorca ho deu tot a l’Ajuntament, que deu part de la liquidació del 
2011 i tot el 2012. Manifesta que, per això, es posa a la disposició de l’Equip de Govern, per poder 
reclamar el que toca. 
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El Sr. Galán (PSOE) demana per la partida 45081 (subvenció places de la Residència), en la qual hi 
ha 123.000 € pressupostats el 2012, reconeguts 21.000 € i sense pagar 102.000 €. Per tant, tots els 
artanencs i artanenques suporten un servei que hauria de donar el Consell de Mallorca i no els el 
paga; per aquesta raó, manifesta que es posa a la disposició de l’Equip de Govern pel que vulguin 
en aquest sentit. 
 
El Sr. Galán (PSOE) recorda que, en la passada comissió informativa, el seu grup va fer esmenes 
que anaven en el sentit de millorar algunes instal·lacions esportives, millorar els parcs infantils, 
millorar el finançament dels Serveis Socials, el total de les quals s’apugen a uns 46.000 €, un 0,4 % 
del pressupost de despeses. Comenta que aquestes esmenes han estat incorporades en la seva 
totalitat, i a més afegeix que l’any passat el sentit del vot del seu grup seria d’abstenció i instar a 
oblidar-se del pressupost de 2012 i centrar-se en el de 2013. També recorda que li digueren que 
formalment els pressuposts de 2012 eren uns pressuposts que els els podien presentar, però que altra 
cosa és la realitat i la liquiditat de l’Ajuntament, ja que els pressuposts de 2013 tenen aquesta 
mateixa característica. Per aquesta raó, manifesta que estan decebuts i que no dubten que tot el 
personal hi ha fet molta feina, però no veuen cap canvi important que els ajudi a preparar-los per a 
l’any que ve, any en el qual, a part de totes les despeses, i que la crisi no afluixarà, s’haurà de pagar 
la primera anualitat del Pla d’ajustament. A més, manifesta que no veuen cap ajustament significatiu 
a la realitat dels nostres ingressos, i no sols ho veu el seu grup, sinó que tampoc no ho veuen els 
propis tècnics de l’Ajuntament, per la qual cosa enguany votaran en contra del pressupost amb 
l’aval dels seus propis informes. 
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que ells farien uns altres pressuposts. A més, manifesta la seva sorpresa quan 
l’equip de govern va acceptar, a la darrera reunió, les esmenes que van presentar I. Verds i 
Convergència per les Illes. Comenta que ells mai han estat convidats a res dels pressuposts. També 
manifesta l’excés que, anualment, es produeix en la despesa realitzada efectivament en referència a 
la pressupostada. 
 
El Sr. Servera (PP) diu que avui toca parlar dels pressuposts, un dels temes més importants de 
l’Ajuntament, i manifesta que creu que l’Equip de Govern ha tengut moltes dificultats per fer-los, ja 
que, a la darrera comissió informativa de comptes extraordinària, dos partits de l’Equip de Govern 
van presentar esmenes, cosa que considera que no és gaire lògica. També vol agrair la feina feta pel 
secretari per la gran informació facilitada. 
 
Segueix el Sr. Servera (PP) i diu que l’Equip de Govern presenta uns pressuposts que, per al seu 
grup, no s’ajusten a la realitat d’Artà i de la Colònia de Sant Pere, considera que haguessin pogut 
ser més valents i que tal vegada s’hagués pogut retallar un poc més prenent mesures que poden ser 
impopulars però que, en els temps que corren, són necessaris. Tal vegada ara, afegeix, entendran el 
que ha fet el PP, tant a les Balears, a Mallorca, com a Espanya, i el difícil que és fer content a 
tothom. El Sr. Miguel Servera afegeix que l’Equip de Govern presenta uns pressuposts amb uns 
ingressos d’11.213.114,06 € i amb unes despeses de 10.556.269,88 €, amb un superàvit, segons 
l’Equip de Govern, de 566.844,18 €. 
 
El Sr. Servera (PP) fa referència a les despeses de personal. Diu que són de 3.781.329 €, que 
representen més o manco un 34 % del total, i que per això no entenen perquè hi ha tant de personal 
laboral (15 professors de l’Escola d’Adults, 24 monitors de temps lliure, 19 professor de música, 3 
directors de temps lliure). Fa referència al deute entre interessos i amortitzacions del capital o de la 
mota d’1.056.918 €; en manteniment, 3.708.466 €. Tot això quant a despeses. Pel que fa a ingressos, 
sobre la precisió de l’IBI de 3.950.000 €, el Sr. Servera comenta que l’IBI d’Artà és un del més cars 
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dels tots els ajuntaments.  
 
La Sra. Maria li contesta que no és així exactament. El que passa és que el valor cadastral és alt, 
però que el tipus impositiu és més baix, encara que, així i tot, l’import pot ser que sigui més alt. 
 
Pel que fa a la recollida de fems, el Sr. Servera comenta que s’ha congelat, encara que recorda que 
és de les més cares que hi ha. Pel que fa al que envia l’Estat espanyol, diu que la quantitat és 
d’1.146.062 €. 
 
Dit això, el Sr. Servera (PP) comenta que resulta que s’han pressupostat 36.000 € en concepte de 
multes de circulació, i que no sap exactament si s’adequarà o no. Pel que fa a les quotes de la 
Residència de Persones Majors, 491.473 €; les escoletes municipals tenen previst ingressar 
15.000 €; a l’Escola de Música s’ha previst que s’ingressin 86.000 €. Per acabar, comenta el Sr. 
Servera, que per cada 10 € que ingressa l’Ajuntament, 3,78 € es destinen a pagar personal; 1,57 € 
van a pagar deutes; 3,70 € per a manteniment; 1,55 € per a inversions. En aquest punt, matisa el Sr. 
Miguel Servera, vol destacar que hi ha previstes unes inversions un poc estranyes, ja que hi ha 
1.500 € per comprar un bicicleta elèctrica, i comenta el Sr. Servera que no entén per què i afegeix si 
no es podrien destinar a un altre lloc, aquests 1.500 €.  
 
El Sr. Batle li contesta que, en referència a la bicicleta, resulta que s’havia de comprar un cotxe per 
al nou electricista, però que el zelador d’obres es va oferir a donar-li el cotxe que utilitzava i que ell 
podria fer les visites per les obres amb una bicicleta elèctrica, i d’aquesta manera s’ha substituït 
comprar un cotxe nou per una bicicleta elèctrica. 
 
Seguidament, el Sr. Servera (PP) fa referència a les inversions. Diu que hi ha 20.000 € destinats a 
comprar mobiliari de l’OAC, i comenta que creu que a l’OAC ja tenen mobiliari.  
 
La Sr. Maria (UIA) li contesta que creu que és el PP qui els demana quan es traslladaran a Can 
Solivelles, i que, per poder-s’hi traslladar, es necessita comprar mobiliari.  
 
El Sr. Servera (PP) li contesta que hi ha la partida 9201-62324, que fa referència a les instal·lacions 
de Can Solivelles, amb 1 €.  
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que encara no se sap quant costarà, però que el mobiliari sí que se 
sap. 
 
A continuació, el Sr. Servera (PP) diu que es destina, a inversions, 1 € per a les obres del Cementeri, 
quan el paviment del cementeri vell, si plou, és un perill.  
 
La Sra. Maria (UIA) li contesta que, pel que fa al Cementeri, hi ha una concessió i que aquesta 
concessió s’encarrega de les reparacions.  
 
El Sr. Servera (PP) li contesta que s’hauria de demanar al poble a veure si ho fan bé o malament. 
 
El Sr. Servera (PP) diu que el seu grup no votarà a favor d’aquests pressuposts, perquè creuen que 
podrien millorar quant al dia a dia, com per exemple: l’asfaltat dels carrers, que està en molt males 
condicions; els clots que, quan plou, es converteixen en bassiots; l’empedrat del c/ de Ciutat; l’estat 
dels parcs infantils, etc. Tot seguit, el Sr. Servera diu que, així com han filat tan prim per quadrar 
aquests pressuposts amb partides de 0,18 €, 0,06 € i de 2 €, i deixant partides obertes amb 1 €, 
haurien pogut ser més valents amb les disminucions de despeses, i que, per això, el seu vot serà en 
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contra. 
 
La Sra. Maria (UIA) diu que han estat molt valents, perquè creu que la despesa corrent s’ha 
disminuït, tant en el capítol 1 com en capítol 2, i amb una quantitat bastant important: han 
aconseguit disminuir els pressuposts de despeses corrents en 146.000 €. 
 
El Sr. Gili (CxI) comenta que no farà una valoració general dels pressuposts, perquè ja està més que 
feta, però sí sobre una sèrie de coses que han sortit, sobretot, de les àrees que ells gestionen, per 
poder aclarir-les. Quant al pressupost de Festes, concretament de les festes de Sant Salvador, 
únicament 20.000 € en principi haurien de ser de NPO, ja que la despesa d’aquest any no ha pujat 
aquests 20.000 € i de NPO, segurament, que n’hi havia de temps enrere i estan sumats. Quant a 
festes, es preveu per a enguany una davallada de 15.000 €, ja que s’ha pogut contractar l’electricista 
i es pot disminuir la factura d’instal·lacions, de llums i de feines diverses d’electricitat. 
 
Afegeix, el Sr. Gili (CxI), que pel que fa a activitats arqueològiques, aquestes sortiran del Pla 
turístic i, a més, s’incrementaran bastant les inversions a ses Païsses. 
 
El Sr. Gili (CxI) comenta que, quant als comentaris del PP, en els pressuposts de 2008, 2009, 2010, 
que hi ha regidors que no hi eren aquests anys; i, quant al que han comentat els regidors d’aquest 
grup, fa falta fer una anàlisi més profunda, ja que si eren tan elevats era perquè hi havia inversions 
elevades associades a urbanitzacions que no es feren, també hi havia el Pla E, hi havia l’escola, i era 
un ingrés condicionat a la despesa, és a dir, eren subvencions externes. Per tant, no hi ha hagut 
aquesta diferència tan grossa de 15.000.000 a 11.000.000, ja que eren subvencions fetes per altres 
administracions.  
 
El Sr. Gili (CxI) també considera que és un tema molt important que es pugui tenir una fundació o 
entitat que pugui fer feina en promoció econòmica i turística, ja que fa molta falta, i que la 
davallada de sou proposada per ell mateix d’un 25 % va en consonància, ja que després de moltes 
negociacions s’ha pogut aconseguir un equip de feina que treballarà per a promoció turística i 
econòmica, que és una àrea amb carència de personal. 
 
El Sr. Caldentey  (I. Verds) contesta a la intervenció del Sr. Galán. Diu que, pel que fa a l’eliminació 
del seu sou a nivell tècnic, està explicat i diu que es poden observar partides consignades de despesa 
per dur a terme determinades tasques i que, per a algunes d’aquestes tasques, no hi ha personal 
intern i malauradament s’haurà de fer un contracte extern.  
 
Segueix dient el Sr. Caldentey (I. Verds) que, en les àrees de Cultura i Patrimoni, enllaça amb la 
intervenció del Sr. Gili, ja que són part de la proposta d’ampliació de les funcions de la Fundació 
Teatre d’Artà en el sentit que, amb aquell nucli (equipament cultural més altres activitats de caire 
teatral i cultural), s’han de programar i dur a terme propostes de caire cultural i patrimonial com 
projectes de restauració del talaiot de sa Canova o de ses Passes i altres. La intenció és, també, 
donar una mostra de solidaritat i comprensió, ja que l’època que ens està tocant viure és difícil i als 
treballadors de l’Ajuntament els hi cauen males notícies una darrere l’altre i no hi ha percepció de 
que això s’hagi d’aturar, i aquest és el motiu de l’eliminació del meu sou.  
 
El Sr. Caldentey explica (I. Verds) el que ha passat a les darreres comissions informatives, atesos els 
comentaris del PP i del PSOE en relació a la manc de participació i comenta que, per això, 
Iniciativa Verds d’Artà ha participat en la redacció dels pressuposts municipals de 2013 amb la 
presentació d’esmenes, com per exemple, que es dediqui el que era el sou de la seva dedicació 
parcial a altres partides, com ara biblioteques, edicions, etc. Algunes d’aquestes han estat aprovades 
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en comissions informatives i incorporades en la proposta de pressuposts. El motiu de la seva 
actuació és el següent: 
 
<<1. El mes de setembre el SEPRONA va detectar que les obres de construcció d’un habitatge 
unifamiliar aïllat a una parcel·la de per Bellpuig s’estaven realitzant amb una llicència el termini de 
la qual havia acabat el mes anterior, a l’agost, i va consultar al Departament d’Urbanisme si 
s’havien iniciat els tràmits per a la concessió de la pròrroga. 
 
Quan al mes d’octubre, en Junta de Govern Local (JGL), es va tractar el punt de respondre la 
sol·licitud de pròrroga, i atès que l’informe tècnic deia que aquesta pròrroga no era possible, perquè 
s’havien esgotat totes les pròrrogues possibles i perquè amb les actuals Normes subsidiàries aquesta 
llicència no era possible de renovar, i a proposta de la regidora d’Urbanisme, el tema va quedar 
suspès damunt la taula a l’espera de trobar alguna solució i, a pregunta sobre la meva opinió al 
respecte,  li vaig exposar que entenia que pertocava iniciar l’expedient de caducitat i la paralització 
de les obres. No obstant això, vaig accedir a donar un temps de marge. 
 
Dos mesos després, al desembre, les coses seguien en el mateix punt: no es responia la sol·licitud, 
no s’obria l'expedient de caducitat i les obres continuaven actives. Davant d’aquests fets, vaig tornar 
a posar, ja per iniciativa pròpia, aquest tema damunt la taula de la JGL, i se’m va tornar a demanar 
que ho retiràs del debat, amb acusacions de deslleialtat per la meva conducta. No es va respondre la 
sol·licitud (de forma negativa, com no podia ser d’altra forma, segons informes tècnics, que no 
havien variat en absolut) fins a la JGL feta dia 3 de gener. 

 
Avui, però, les coses segueixen igual. El batle no ha fet res i l’Ajuntament renuncia als nous 
ingressos que podria recaptar per la nova llicència que els propietaris haurien d’haver tramitat. 
 
A més, en haver-se incrementat la parcel·la mínima a la zona de Bellpuig, la nova llicència que el 
propietari hauria d’haver sol·licitat hauria d’haver vinculat altres finques veïnes de la seva propietat, 
la qual cosa podria haver minvat l’edificabilitat en una zona tan sensible com és Bellpuig. 
 
2. En el mes de desembre una ordre de demolició d’un habitatge unifamiliar aïllat va estar pendent 
de la firma del batle fins al darrer dia en què aquesta era possible i, si es va firmar la recepció de la 
notificació de proposta d’ordre preparada per la instructora, va ser per mor de la nostra pressió; no 
obstant això, va ser de bades, atès que pocs dies després (02-01-2013) l’expedient de demolició va 
caducar, per no haver-se signat el Decret d’ordre de demolició ni haver-se delegat aquesta en un 
òrgan col·legiat (p. ex., la JGL). Avui, i des de divendres passat, damunt la taula del batle hi ha una 
proposta de caducitat i una altra proposta de reinici de l’expedient, diligentment preparades per la 
funcionària encarregada de la instrucció de l’expedient. 
 
Després de la renovació i el sanejament del gabinet de disciplina urbanística, després que 
l’Administració municipal hagi començat a tramitar correctament els expedients, particularment els 
de disciplina, resulta que el batle i la regidora d’Urbanisme bloquegen la culminació dels expedients 
de disciplina i donen llargues —de la mateixa manera com passa amb els expedient que s’haurien 
de fer de caducitat de llicències d’obra. La darrera excusa va ser que la regidora d’Hisenda estava 
molt ocupada amb els pressuposts i que ja en parlaríem després. 
 
3. Davant d’aquesta obstrucció del batle i la regidora d’Hisenda i Urbanisme, aquest regidor va 
entendre que havia una voluntat política evident i unilateral de no tramitar ni els expedients de 
caducitat de llicències ni els expedients de disciplina urbanística, i fins i tot d’impedir que Iniciativa 
Verds pogués deixar constància del nostre desacord —duent, com és preceptiu per altra banda, a 
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debat els temes a la JGL o al Ple si no es vol fer d’ofici i per decret—, és a dir, de fet, fent-nos 
còmplices de la seva actuació. 
 
4. Arran d’aquesta situació, IV va optar per no votar els pressuposts municipals en les dues sessions 
prèvies al Ple d’avui de la Comissió Especial de Comptes, així com traslladar als socis de l’Equip 
de Govern que hauríem de tornar a valorar el nostre vot, resumidament, pels motius següents: 
 
a) Dubtes sobre si el Sr. Batle acomplia amb les seves obligacions, i, per tant, si era justa 
l’assignació de despesa corresponent al seu sou per al 2013. 
 
b) Dubtes sobre el pressupost d’ingressos, tant en les partides d’ingressos derivades d’un  
acompliment complet i integral dels expedients d’infracció, com dels ingressos que es poguessin 
derivar de la normal i preceptiva tramitació dels expedients de caducitat de llicències, i les seves 
probables renovacions. 
 
c) Dubtes sobre la lleialtat dels nostres socis a l’Equip de Govern. 
 
5. La resposta del batle a la nostra actuació va superar les nostres pitjors sospites, i el passat 
dissabte ens va confirmar que no pensava tramitar cap expedient de demolició ni caducitat de 
llicència. Paraules similars ens havien arribat temps enrere, provinents de la regidora d’Urbanisme, 
però en qualitat de rumor. 
 
6. Vista aquesta resposta del batle pocs dies abans d’aquest plenari, hem d’entendre que la nostra 
pressió, almenys —i per a nosaltres suposa un avanç molt important—, ha servit per aclarir els 
nostres dubtes. 
 
7. Arribats aquí podem comprovar que, efectivament, hi ha motius de fons per no aprovar aquests 
pressuposts; però no és menys cert que aquests recullen importants consignacions pressupostàries 
per al desenvolupament de les nostres línies programàtiques, motiu pel qual hi votarem a favor. 
 
8. Dit això, anuncio ara mateix que avui presentaré dues mocions d’urgència en què sol·lícit el vot 
del Plenari per instar el batle que acompleixi les seves obligacions en matèria d’urbanisme, i 
anuncio també que el nostre partit es reserva la possibilitat d’actuar davant instàncies superiors en 
aquests i en qualsevol altre cas de paràlisi en la tramitació i/o no inici dels expedients. En qualsevol 
cas, queda ben clara la divergència pel que fa a aquest tema i aclarim a aquest Ajuntament, al Ple i a 
aquest Equip de Govern —per si havia algun dubte—, que no es pot comptar amb la nostra 
complicitat per incomplir, ja sigui per acció o per omissió, amb les obligacions legals per a la 
defensa del territori, el paisatge i els recursos naturals.>> 
 
El Sr. Alzamora (UIA) pren la paraula. Diu que el cronograma que fa el regidor és cert, el que passa 
és que hi ha una sèrie de qüestions que, tal vegada, no s’ajusten a l’exactitud dels fets. El Sr. 
Alzamora afegeix que, en cap cas, li va dir que no tenia intenció de no tirar endavant res, sinó que 
no estaven prou preparats, que no era el moment de tirar endavant aquest tema ja que no tenien 
l’estructura feta, que fins i tot li va demanar quan seria això i que el Sr. Alzamora li va contestar que 
a vegades fa mal dir el termini en què s’acomplirà, perquè, si hi ha una cosa que des del 
Departament d’Urbanisme s’ha fet, és fer feina amb disciplina. Afegeix que és cert que la legalitat 
és clara i que amb això hi estan compromesos, però també és cert que les coses s’han de fer amb 
diligència i ben fetes, de manera que s’ha de fer quan es tengui l’estructura ben dotada per fer-ho i 
no anar a “pals de cec”. De fet, s’han fet diverses reunions en el Departament d’Urbanisme per tal 
de gestionar això i per donar una sortida a aquests tràmits, el que passa és que els tècnics no veuen 
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la manera d’encarar això havent de fer totes les tasques oportunes.  
 
El Sr. Alzamora (UIA) afegeix que està clar que aquestes qüestions de deslleialtat de què parla el 
regidor Guillem Caldentey es poden veure tant des d’un costat com de l’altre, i està clar que eren 
conscients que això estava damunt la taula i que tenien clar que aquest era el problema que els 
diferenciava, i és per això que es van fer aquestes esmenes el dia dels pressuposts. Per tant, respecte 
a les manifestacions del regidor Guillem Caldentey, des del seu Equip de Govern, estan ben 
determinats a fer les coses que s’han de fer, evidentment amb els recursos i els mitjans de què 
disposen per tirar endavant. 
 
El Sr. Galán (PSOE) intervé i diu que el Sr. Alzamora ha dit que començarien amb la tramitació i 
execució quan estiguin preparats, el seu dubte és si estaran preparats el Sr. Alzamora o el Sr. Gili, 
perquè creu que, a aquest pas, li tocarà al Sr. Gili executar segons quines coses, ja que, com que la 
cosa va per llarg i d’aquí a, aproximadament, un any s’ha de fer el canvi de batlia, per ventura tots 
aquests expedients els hagi d’executar el Sr. Gili. 
 
Seguidament, el Sr. Galán (PSOE) diu que s’han comentat alguns temes de justificar sous, dient que 
a ell no li han de justificar cap sou, ja que només faltaria que es cobraàs per una feina que no es fa, 
afegint que el que s’ha de justificar és la dedicació; per tant, es remet a les paraules que va dir 
abans, en el mes de setembre, el Sr. Batle va justificar que eren necessaris i es va justificar. Afegeix, 
el Sr. Galán, que ara el Sr. Caldentey dóna castanyes al Sr. Batle sobre el tema del sou i li recorda 
que ell li va aprovar el sou. 
 
El Sr. Galán diu que el Sr. Gili ha parlat de justificar sous i dedicacions per una nova organització i 
que li agradaria que li explicassin aquesta nova organització, ja que creu que aquesta nova 
organització ha de passar pel Plenari, no per patronat, ja que hi ha treballadors que són de 
l’Ajuntament. Afegeix, el Sr. Galán, que, si s’ha de donar una passa més i si el Patronat ha de tenir 
aquest pes, també el patronat hauria d’administrar els ingressos que hi hauria; per tant, el que no té 
gaire sentit és que aquests 75.000 € de targeta verda venguin a pressupost de l’Ajuntament i no 
vagin a pressupost de Patronat, si és que el Patronat ha de gestionar totes aquestes coses. 
 
Tot seguit, el Sr. Galán (PSOE) fa referència als 15.000.000 € de pressupost d’anys anteriors i 
reafirma les paraules dites pel Sr. Gili dient que hi havia subvencions com el Pla E i el Pla D, el 
qual prové del PP, que era de 986.000 €, i que, per tant, considera que totes aquestes coses s’han de 
tenir en compte. 
 
El Sr. Gili (CxI) li contesta, en relació als dubtes d’organització i, sobretot, dels ingressos de la 
targeta turística (no verda). Comenta que al Patronat es va dir que era un any de transició, perquè 
mentre es tengui la subvenció atorgada per Tourespaña i pel Govern de les Illes Balears, per 
normativa no queda altre remei que fer-ho així, però sí que era un any de transició, perquè de cara a 
l’any 2014, si tot això ha acabat, sí que realment es puguin gestionar tots els ingressos que generi la 
nova fundació. Per tant, aquest any d’impàs s’ha de passar, ja que no queda altre remei. 
 
El Sr. Lliteras (PP) intervé i diu que en cap moment ha dit que els pressuposts de 2008, 2009 i 2010 
estiguessin mal fets, el que ell ha volgut dir és que al 2008, 2009 i 2010 compraren un Ferrari i avui 
dia resulta que no hi ha doblers per pagar la benzina. També afegeix que Can Solivelles va ser una 
obra impressionant i que avui no pareix que sigui tan necessària. 
 
La Sra. Ginard (PSOE) li contesta que Can Solivelles no va costar un duro, ja que tot va venir d’una 
subvenció de Madrid, fins i tot l’enderroc que va sortir gratuït. 
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El Sr. Lliteras (PP) li contesta que realment és vera que no va costar ni un duro a l’Ajuntament, però 
que va costar a altra gent, que eren doblers de tots els espanyols, i afegeix que es van gastar diners 
en coses que, per ventura, no eren necessàries al 100 %. 
 
La Sra. Ginard (PSOE) li contesta que el que discuteixen són els pressupostos d’Artà i no els de 
l’Estat. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, essent tretze el nombre legal de membres del 
consistori i dotze els assistents, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 5 vots en contra (PSOE i 
PP): 
 
1. Aprovar inicialment el pressupost general de l’Ajuntament d’Artà per a l’exercici econòmic de 
2013, juntament amb les bases d’execució, el resum per capítols del qual és el  següent (en euros): 
 
AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Exercici comptable: 2013 

 
Resum per capítols 
 
Ingressos 
 
Capítol - Denominació                                                                  Euros 
 
Operacions corrents                                                     10.240.835,68 euros 
 
1 Impostos directes 4.714.100,00                                                                                                       
2 Impostos indirectes  101.600,00 
3 Taxes, preus públics i altres ingressos  3.835.864,77 
4 Transferències corrents  1.571.270,91 
5 Ingressos patrimonials  18.000,00 
 
Operacions de capital     882.278,38 euros 
 
7 Transferències de capital  882.278,38 
 
Total del pressupost d’ingressos:  11.123.114,06 euros 
 
Despeses 
 
Capítol - Denominació Euros 
 
Operacions corrents 8.220.372,70 euros 
 
1 Despeses de personal  3.781.239,84 
2 Despeses corrents de béns i serveis  3.708.465,87 
3 Despeses financeres  287.955,70 
4 Transferències corrents  442.711,29 
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Operacions de capital 1.566.934,70 euros 
 
6 Inversions reals  1.563.434,70 
 
7 Transferències de capital  3.500,00 

 
Operacions financeres 768.962,48 euros 

 
9 Passius financers  768.962,48 
 
Total del pressupost de despeses:  10.556.269,88 euros 

 
Es té en compte la taxa de referència de la despesa a efectes del que preveu la Llei orgànica 2/2012, 
de 27 de abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, en un 1,7 % i els límits màxims 
de despesa de l’Ajuntament d’Artà que consten en l’expedient. 

 
2. Aprovar inicialment la plantilla de personal següent, la qual comprèn tots els llocs de treball 
reservats a personal funcionari, personal laboral i personal eventual: 
 
PLANTILLA DE PERSONAL PER A 2013 

 
A) PERSONAL FUNCIONARI 
 
Denominació                                                                                      Número                       Vacants                       Grup                    NCD 
 
I. Amb habilitació de caràcter nacional 
I.1. Secretari/ària interventor/ora 
Denominació: secretari/ària interventor/ora                                              1                             0                               A1                        29 
 
II. Escala d’administració general 
II.1. Subescala d’administratius 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Admon. Financera)  1  0 C1 20 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Secretaria)                                    1  0 C1 18 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Urbanisme) 1 0 C1                        18 
 
II.2 Subescala auxiliar 
Denominació: auxiliar administratiu/iva (Recaptació)  1 0 C2                        17 
Denominació: auxiliar administratiu/iva 18 3 C2                        16 
 
II.3. Subescala subalterna 
Denominació: ordenança 1 0 AAP1 12 
 
III. Escala d’administració especial 
III.1 Subescala tècnica 
III.1.1 Denominació: arquitecte/a 1 1 A1 29 
III.1.2 Denominació: assessor/ora jurídic/a – lletrat/ada 1 0 A1 29 
III.1.3 Denominació:  5 5 A1 26 
 
III.2 Subescala de serveis especials 
III.2.1 Policia Local 
III.2.1.1 Oficials  3 2 C1 18 
 
3. Vacant: no ocupada. 
 
III.2.1.2 Policies 
Denominació: policia 16 6  C1 16 
 
III.2.2 Comeses especials 
III.2.2.1 Denominació: zelador d’obres 1 0 C2 16 
 
B) PERSONAL LABORAL 
Denominació                                                                                               Núm. de places                          Nivell de titulació 
Agent d’ocupació i desenvolupament local 1 Diplomatura 
Administratiu/iva (Dep. d’Informàtica) 1  FPII 
Auxiliar de biblioteca 1 Graduat escolar 
Documentalista 1 Diplomatura 
Auxiliar de clínica 10 Auxiliar de clínica 
Terapeuta ½ (Residència)  1 
Auxiliar informador/ora                                                                                           1 Graduat escolar 
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Bibliotecari/ària 1 Diplomatura 
Cambrer/era de pisos 6 Certificat d’estudis 
Encarregat/ada d’economat 1 Certificat d’estudis 
Ajudant de cuina 1 Certificat d’estudis 
Cuiner/a 1 Certificat d’estudis 
Dipl. en Relacions Laborals 1 Diplomatura en R. Laborals 
Dipl. cap del professorat de persones adultes 1 Diplomatura 
DUE 1 Diplomatura 
Educador/ora social 1 Diplomatura 
Dipl. en Treball Social 1 Dipl. en Treball Social 
Assistent/a social 1 Dipl. en Treball Social 
Professor/ora – Educador/ora social 1 Diplomatura 
Encarregat/ada cap de la Brigada 1 Certificat d’estudis 
Gerent de la Residència 1 Certificat d’estudis 
Jardiner/a 2 Certificat d’estudis 
Professor/ora de persones adultes 15 Segons l’espec. del curs 
Netejador/ora – cap 1 Certificat d’estudis 
Netejador/ora 8  Certificat d’estudis 
Oficial 1a 5 Certificat d’estudis 
Oficial 2a 8 Certificat d’estudis 
Ordenança 2 Certificat d’estudis 
Professor/ora de música 19 Grau mitjà de Conservatori 
Monitores i monitors diversos 1 Curs de monitora/ora 
Director/a de temps lliure 3 Curs de dir. de temps lliure 
Monitores i monitors de temps lliure 24 Curs monitor/ora de temps lliure 
Dinamitzador/ora cultural 1 Diplomatura 
Tècnic/a superior assessor/a lingüístic/a 1 Llic. en Filologia Catalana 
Tècnic/a superior – cap de gestió educativa 1 Llicenciatura 
Tècnic/a superior – psicòleg o psicòloga 1 Llicenciatura 
Treballador/a familiar 6 Certificat d’estudis 
Auxiliar administratiu/iva 1 Graduat escolar 
Vigilant 1 Graduat escolar 
Fisioterapeuta 1 Diplomatura 
Ludoteca 2 Curs monitor/ora de temps lliure 
Auxiliar informador/a 1 Graduat escolar 
Tècnic/a d’esports 1 
Treballador/a social 2 Diplomatura 
 
C) CÀRRECS DE CONFIANÇA (2) 
Denominació                                                                                              Núm. de places                            Nivell de titulació 
Coordinador/a laboral 1 Llicenciatura en Dret 
Delegat/ada de la Colònia 1 
 

 
3. Exposar al públic el pressupost general per a 2013, les bases d’execució i la plantilla de personal 
aprovats, per un termini de quinze dies, mitjançant un anunci en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, a l’efecte de presentació de reclamacions per part de les persones interessades. 
 
4. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap reclamació. 
 
5. Trametre una còpia a l’Administració de l’Estat i a l’òrgan competent de la comunitat autònoma 
de les Illes Balears. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 13, reguladora de la taxa per 
parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús 
públic, indústries ambulants i rodatge cinematogràfic 
 
La Sra. Maria (UIA) diu que realment no es tracta d’una modificació, sinó que és una correcció 
d’un defecte de forma que es va publicar malament. Per tant, es tracta de corregir aquest defecte i 
poder publicar l’ordenança tal com es va aprovar. Així, es proposa la modificació següent:  
 
<<Ordenança fiscal núm. 13, reguladora de la taxa per parades, barraques, casetes de venda, 
espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús públic, indústries ambulants i rodatge 
cinematogràfic 
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Es proposa la modificació de  l’article 6, que queda redactat de la manera següent: 
 
“Article 6. Quota tributària 
 
La quota a satisfer per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en 
terrenys d’ús públic i indústries ambulants, s’obté de l’aplicació de les tarifes següents: 
 
EPÍGRAF I. CONCEPTE 
 
Dia/Euros 
- Ocupació de terrenys d’ús públic per metre lineal (ocupació màxima de fondària de 2 m), 3,31 €/m 
- Ocupació de grans superfícies, per m2 (aparells mecànics o similars), 0,88 €/m2 
Quan per a l’autorització de la utilització privativa s’utilitzi el procediment de licitació pública, 
l’import de la taxa s’ha de determinar pel valor econòmic de la proposició sobre la qual recaigui la 
concessió, l’autorització o l’adjudicació.” 
 
Es proposa la modificació de  l’article 27, que queda redactat de la manera següent: 
 
“Article 27. Tarifes 
 
27.1. Filmacions de pel·lícules cinematogràfiques, reportatges, documentals, imatges de videoclips 
musicals o similars, efectuades amb finalitat lucrativa i que requereixin l’ocupació de la via pública 
sense limitació, amb aparells o vehicles (grues, focus estàtics, grups electrògens, cadafals, escenaris, 
decorats, camions, etc.) que produeixin problemes per al trànsit rodat o de vianants, sense 
limitacions de mitjans ni del personal que hi intervé, sempre que s’acrediti que el producte resultant 
contribueix a la promoció del municipi i es faci constar expressament la col·laboració de 
l’Ajuntament d’Artà i se’n lliuri una còpia per a l’arxiu: 0 €. 
 
27.2. Filmacions de pel·lícules cinematogràfiques, reportatges, documentals, imatges de videoclips 
musicals, filmacions de concursos de televisió i espots publicitaris o similars, efectuades amb 
finalitat lucrativa i que requereixin l’ocupació de la via pública sense limitació, amb aparells o 
vehicles (grues, focus estàtics, grups electrògens, cadafals, escenaris, decorats, camions, etc.) que 
produeixin problemes per al trànsit rodat o de vianants, sense limitacions de mitjans ni del personal 
que hi intervé: 254,75 €/dia o fracció.  
 
En circumstàncies especials, en el cas dels concursos de televisió, es pot eximir de pagar la taxa en 
el cas que s’acrediti que el producte resultant contribueix a la promoció del poble, es faci constar 
expressament la col·laboració de l’Ajuntament d’Artà i se’n lliuri una còpia per a l’arxiu.  
 
27.3. Fotografies comercials (catàlegs, anuncis, etc.) sense assentament fix (no fotografia 
ambulant): 51,90 €/ dia o fracció. 
 
27.4. Fotografies comercials (catàlegs, anuncis, etc.) sense assentament fix (no fotografia 
ambulant), amb llicències de validesa de 3 a 12 mesos fins al 31 de desembre de l’any en curs: 
203,80 €.”>> 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que hi votaran a favor. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal 
de membres del consistori i dotze els assistents: 
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1. Aprovar les modificacions de l’Ordenança núm. 13, reguladora de la taxa per parades, barraques, 
casetes de venda, espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús públic, indústries ambulants i 
rodatge cinematogràfic, següents:  
 
- Modificació de  l’article 6, que queda redactat de la manera següent: 
 
<<Article 6. Quota tributària 
 
La quota a satisfer per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en 
terrenys d’ús públic i indústries ambulants, s’obté de l’aplicació de les tarifes següents: 
 
EPÍGRAF I. CONCEPTE 
Dia/Euros 
- Ocupació de terrenys d’ús públic per metre lineal (ocupació màxima de fondària de 2 m), 3,31 €/m 
- Ocupació de grans superfícies, per m2 (aparells mecànics o similars), 0,88 €/m2 
Quan per a l’autorització de la utilització privativa s’utilitzi el procediment de licitació pública, 
l’import de la taxa s’ha de determinar pel valor econòmic de la proposició sobre la qual recaigui la 
concessió, l’autorització o l’adjudicació.>> 
 
- Modificació de  l’article 27, que queda redactat de la manera següent: 
 
<<Article 27. Tarifes 
 
27.1. Filmacions de pel·lícules cinematogràfiques, reportatges, documentals, imatges de videoclips 
musicals o similars, efectuades amb finalitat lucrativa i que requereixin l’ocupació de la via pública 
sense limitació, amb aparells o vehicles (grues, focus estàtics, grups electrògens, cadafals, escenaris, 
decorats, camions, etc.) que produeixin problemes per al trànsit rodat o de vianants, sense 
limitacions de mitjans ni del personal que hi intervé, sempre que s’acrediti que el producte resultant 
contribueix a la promoció del municipi i es faci constar expressament la col·laboració de 
l’Ajuntament d’Artà i se’n lliuri una còpia per a l’arxiu: 0 €. 
 
27.2. Filmacions de pel·lícules cinematogràfiques, reportatges, documentals, imatges de videoclips 
musicals, filmacions de concursos de televisió i espots publicitaris o similars, efectuades amb 
finalitat lucrativa i que requereixin l’ocupació de la via pública sense limitació, amb aparells o 
vehicles (grues, focus estàtics, grups electrògens, cadafals, escenaris, decorats, camions, etc.) que 
produeixin problemes per al trànsit rodat o de vianants, sense limitacions de mitjans ni del personal 
que hi intervé: 254,75 €/dia o fracció.  
 
En circumstàncies especials, en el cas dels concursos de televisió, es pot eximir de pagar la taxa en 
el cas que s’acrediti que el producte resultant contribueix a la promoció del poble, es faci constar 
expressament la col·laboració de l’Ajuntament d’Artà i se’n lliuri una còpia per a l’arxiu.  
 
27.3. Fotografies comercials (catàlegs, anuncis, etc.) sense assentament fix (no fotografia 
ambulant): 51,90 €/ dia o fracció. 
 
27.4. Fotografies comercials (catàlegs, anuncis, etc.) sense assentament fix (no fotografia 
ambulant), amb llicències de validesa de 3 a 12 mesos fins al 31 de desembre de l’any en curs: 
203,80 €.>> 
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2. Publicar l’anunci d’exposició pública de la modificació de l’Ordenança núm. 13, reguladora de la 
taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús 
públic, indústries ambulants i rodatge cinematogràfic, en el BOIB, tal com preveu l’article 17 del 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 
de març, durant trenta dies, comptadors des de l’endemà de la seva publicació, perquè les persones 
interessades puguin examinar l'expedient i presentar-hi les reclamacions o al·legacions que 
considerin oportunes. En el supòsit que no es presentin reclamacions o al·legacions, l’acord 
d’aprovació provisional s’entendrà elevat a definitiu, sense la necessitat de prendre cap nou acord, 
sens perjudici de la publicació de la modificació de l’ordenança fiscal esmentada en el BOIB, la 
qual entrarà en vigor el mateix dia de la seva publicació. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança núm. 16, reguladora de la taxa per 
la instal·lació i lloguer de taules i cadires en terrenys d’ús públic 
 
La Sra. Maria (UIA) intervé i diu que l’any passat els comerciants i restauradors d’Artà van 
demanar que els dimarts poguessin ocupar una mica més de l’espai que ja utilitzaven com a 
terrassa. A l’aprovació de les ordenances de l’any passat no es va interpretar correctament aquesta 
aportació gratuïta, que seria que poguessin ocupar un 20 % els dimarts sense cap tipus de càrrec i, 
com que no es va publicar correctament, és qüestió, realment, de modificar el que ja es va aprovar. 
Per això, es proposa la modificació següent:  
 
<<Ordenança fiscal núm. 16, reguladora de la taxa per la instal·lació i lloguer de taules i cadires en 
terrenys d’ús públic 
 
Es proposa la modificació de  l’article 6, que queda redactat de la manera següent: 
 
“Els dies de mercat municipal a Artà es permetrà augmentar la superfície ocupada en un 20 % amb 
un màxim de 4 m2, sense càrrec.”>> 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que s’hauria de tenir una mica de cura amb el que s’aprova en el plenari i 
el que es publica en el BOIB, perquè després passen aquestes coses. De tota manera, però, afegeix 
que votaran a favor en consonància amb el vot anterior. 
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que votaran a favor, ja que considera que és una ajuda als comerços del 
poble. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal 
de membres del consistori i dotze els assistents: 
 
1. Aprovar la modificació de l’Ordenança fiscal núm. 16, reguladora de la taxa per la instal·lació i 
lloguer de taules i cadires en terrenys d’ús públic, següent:  
 
Modificació de  l’article 6, que queda redactat de la manera següent: 
 
<<Els dies de mercat municipal a Artà es permetrà augmentar la superfície ocupada en un 20 % 
amb un màxim de 4 m2, sense càrrec.>> 
 
2. Publicar l’anunci d’exposició publica de la modificació de l’Ordenança núm. 16, reguladora de la 
taxa per la instal·lació i lloguer de taules i cadires en terrenys d’ús públic, en el BOIB, tal com 
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preveu l’article 17 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals aprovat pel Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, durant trenta dies, comptadors des de l’endemà de la seva 
publicació, perquè les persones interessades puguin examinar l’expedient i presentar-hi les 
reclamacions o al·legacions que considerin oportunes. En el supòsit que no es presentin 
reclamacions o al·legacions, l’acord d’aprovació provisional s’entendrà elevat a definitiu, sense 
necessitat de prendre cap nou acord, sens perjudici de la publicació de la modificació de 
l’ordenança fiscal esmentada en el BOIB, la qual entrarà en vigor el mateix dia de la seva 
publicació. 
 
 
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 
2012 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 
2012. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 

 
 

Seguidament, el batle informa que hi ha una moció, presentada pel Grup Socialista, que no ha estat 
inclosa en l’ordre del dia, que fa referència a les bonificacions dels descomptes de resident, i que 
s’ha de tractar avui per via d’urgència. 

 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, essent tretze el número legal de membres i 
dotze els assistents, per 10 vots a favor (UIA, CxI, I. Verds i PSOE) i 2 vots en contra (PP), incloure 
en l’ordre del dia d’avui i per urgència la Moció relativa al rebuig de l’establiment de quantitats 
màximes bonificables en el descompte de resident. 
 
M1. Moció que presenta el PSOE relativa al rebuig de l’establiment de quantitats màximes 
bonificables en el descompte de resident 
 
Seguidament, la Sra. Ginard (PSOE) llegeix la moció, que literalment diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La bonificació per motiu de residència de les tarifes del transport aeri és un instrument per satisfer, 
tot i que de manera parcial i insuficient, el dret de les ciutadanes i ciutadans de les Illes Balears a 
disposar d’una connectivitat aèria i marítima justa d’acord a la condició insular que ens limita la 
capacitat d’accés, en condicions d’igualtat d’oportunitats, al desenvolupament econòmic i social. 
 
L’actual bonificació del 50 % de les tarifes ha estat conseqüència d’una llarga reivindicació social i 
política que avui es veu greument amenaçada per les decisions adoptades pel Govern del Sr. Rajoy i 
per les majories parlamentàries al Congrés i el Senat del Partit Popular.  
 
La disposició addicional tretzena dels Pressupostos generals de l’Estat per a 2013 autoritza la 
ministra de Foment a fixar, mitjançant una ordre ministerial, unes quantitats màximes bonificables 
pel que fa al dret dels ciutadans i ciutadanes de les Illes Balears a percebre un 50 % de descompte 
sobre les tarifes del transport aeri i marítim amb la península, així com, en el cas del transport aeri, 
també entre les illes de la nostra comunitat. Pel que fa al transport marítim entre illes, la quantitat 
bonificable pel Ministeri de Foment s’estableix en el 25 % de la tarifa. 
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La majoria parlamentària del Partit Popular va rebutjar, tant al Congrés dels Diputats com al Senat, 
totes les esmenes presentades pels grups de l’oposició que instaven la modificació o la supressió de 
l’esmentada disposició addicional dels Pressupostos generals d’enguany.  
 
La ministra de Foment, així com alts càrrecs del ministeri, han afirmat reiteradament i de manera 
pública, tant en seu parlamentària com a través dels mitjans de comunicació, la intenció del Govern 
d’usar la prerrogativa que els atorga l’esmentada disposició addicional i limitar el dret al descompte 
de resident dels ciutadans de les Illes Balears. 
 
La intenció de limitar el descompte per part del Ministeri de Foment, no desmentida, ha generat una 
gran alarma social atesa la importància cabdal de la connectivitat aèria i marítima a la nostra 
comunitat. Així mateix, diverses manifestacions públiques de destacats responsables del Partit 
Popular, que han dit que consideren innegociable el descompte o bé han afirmat desconèixer les 
intencions concretes del Ministeri, contrasten amb les d’altres destacats dirigents i membres del 
Govern de les Illes Balears, que han parlat de diverses xifres possibles i d’intencions encara no 
consumades per part de la ministra de Foment. La confusió creada no ha fet més que augmentar la 
preocupació per les intencions del Ministeri, que lesionarien greument els interessos econòmics i 
socials de les ciutadanes i ciutadans de les Illes Balears. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà manifesta la seva postura de total claredat i fermesa davant el Ministeri de 
Foment i el Govern central en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que actualment 
tenen els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a residents a 
l’arxipèlag. 

 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a mantenir una postura ferma davant el 
Ministeri de Foment i el Govern central en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que 
actualment tenen els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a 
residents a l’arxipèlag. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern central a mantenir l’actual sistema de subvencions a les 
tarifes aèries per als ciutadans de les Illes Balears, entenent que és la principal compensació que 
tenen com a residents en un territori insular i que la seva supressió o reducció suposaria augmentar 
l’aïllament natural que suposa residir a les Illes.>> 
 
[El Sr. Caldentey (I. Verds) abandona la sessió a les 19.45 h i torna entrar a les 19.50 h.] 
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que no votaran a favor perquè, un paper que els presenten dos minuts abans 
del plenari, o, més ben dit, que els avisen que duran una esmena referent al descompte de resident, 
no els és molt grat, primer perquè no el poden discutir amb la seva junta, i segon perquè els qui 
s’asseuen en aquesta taula han de prendre una decisió que no la pren tot el Partit Popular. 

 
El Sr. Lliteras (PP) que en referència al que diu el PSOE, afegeix que:  
 
<<El descompte de resident és innegociable i “una qüestió d’estat”: 
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• Malgrat l’alarmisme de l’oposició, el PP defensarà els interessos dels ciutadans on i davant qui 
faci falta. 

• El PP està radicalment en contra de qualsevol mesura que perjudiqui els ciutadans de Balears. 
 
El Govern, davant la possible aplicació de la tarifa màxima bonificable en el descompte de resident, 
treballa en defensa dels interessos dels ciutadans de les Balears i perquè el descompte de resident es 
mantingui com fins ara (descompte del 50 % per als bitllets des de Balears a la península). 

 
El descompte de resident és, per al Govern, una “qüestió d’estat, de manera que defensarà a ultrança 
que es mantingui com està establert i perquè hi ha una partida pressupostària de 270 milions (en els 
PGE de 2013) que garanteix la seva aplicació. 
 
És fals que el Govern hagi intentat amagar la possible aplicació d’aquesta tarifa màxima, doncs des 
del moment que es va recollir com a supòsit en el projecte de llei dels PGE, des de la Conselleria de 
Turisme i Esports es van emetre diversos comunicats destacant que el Govern sol·licitaria mesures 
de control en el cas que es fixés la tarifa màxima. 
 
Després d’una primera reunió entre el Ministeri de Foment, el Govern balear i el Govern canari, en 
la qual es va traslladar l’estudi que porta a terme Foment per a la seva possible aplicació, el 
conseller de Turisme i Esports va comparèixer al Parlament i va explicar que, en el cas que 
s’activés, el Govern defensaria que es faci una consulta prèvia a les comunitats autònomes 
afectades, amb caràcter preceptiu i vinculant, perquè el càlcul de la tarifa només computi a les 
aerolínies que prestin servei durant tot l’any i es descartin les “low cost”, que es diferenciï entre 
temporada alta i baixa i que es prevegi una reserva de bitllets (5 % de places) d’últim minut que no 
estiguin gravats per tarifes elevades per tal de garantir la connectivitat en l’últim minut. 
 
Per al Govern, elevar a categoria de preus les previsions que es manegen actualment o treure una 
tarifa de forma aleatòria, tal com ha fet el partit socialista “no és ni lògic ni prudent”, perquè el 
Ministeri planteja escenaris diferents, amb diverses rutes i diverses tarifes cada un i, fins ara, no ha 
fet cap proposta concreta a l’executiu autonòmic. 
 
A diferència del manifestat pel PSOE, el Govern no ha negociat res ni ha acceptat cap proposta 
perquè el Ministeri no ha fet cap proposta concreta. En el transcurs de les dues videoconferències 
mantingudes entre Govern estatal, el balear i el canari, s’ha constatat la coincidència en les 
preocupacions i interessos defensats pels territoris insulars.>> 
 

Dit això, el Sr. Lliteras (PP) diu que no votaran aquesta proposta, perquè intentaran que sigui com 
ells diuen, és a dir, que no es toqui el 50 %, com fins ara. El Sr. Lliteras afegeix que és molt difícil 
prendre una decisió, ja que tenen una gent al darrere a qui necessiten demanar com ho veuen. És 
clar que és un tema molt fàcil de defensar i, a més, el Partit Popular ha demostrat, no només en això, 
sinó en qualsevol cosa, que defensen el que creuen que és bo per als artanencs i artanenques, 
coloniers i colonieres. El Sr. Lliteras comenta que ha dit a l’Equip de Govern que, si els ha de 
menester per alguna cosa, per fer alguna consulta a Ciutat, que trobaran les seves portes obertes. 
 
El Sr. Gili (CxI) diu que en el mes d’octubre ja van dur al Ple una moció similar perquè es garantís 
una partida pressupostària en els Pressuposts generals de l’Estat per aquest descompte. Afegeix que 
estan a favor que es mantengui el descompte del 50 %, tot i que consideren que aquest descompte és 
per riure-se’n de la gent de les Illes, ja que es poden incrementar la tarifes exageradament. Comenta 
que a ells els agradaria que hi hagués una tarifa plana entre les illes, i entre les illes i Barcelona i 
Madrid, perquè la gent d’aquí pogués sortir i viatjar amb la mateixa comoditat que ho fa la resta de 
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gent de l’Estat. Per tant, consideren que el descompte del 50 % és un mal menor, però que, així i tot, 
els grans partits estatals els deixen bastant de banda en aquest tema, i en d’altres. 
 
[Els senyors Lliteras i Servera (PP) surten del plenari.] 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per deu vots a favor (UIA, PSOE, CxI i 
I. Verds), essent tretze el número legal de membres i deu els assistents: 
1. L’Ajuntament d’Artà manifesta la seva postura de total claredat i fermesa davant el Ministeri de 
Foment i el Govern central en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que actualment 
tenen els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a residents a 
l’arxipèlag. 

 
2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a mantenir una postura ferma davant el 
Ministeri de Foment i el Govern central en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que 
actualment tenen els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a 
residents a l'arxipèlag. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern central a mantenir l’actual sistema de subvencions a les 
tarifes aèries per als ciutadans de les Illes Balears, entenent que és la principal compensació que 
tenen com a residents en un territori insular i que la seva supressió o reducció suposaria augmentar 
l’aïllament natural que suposa residir a les Illes. 
 
 
[Els senyors Lliteras i Servera (PP) tornen entrar al plenari.] 
 
A continuació, el batle informa que hi ha una altra moció, presentada per I. Verds, que no ha estat 
inclosa en l’ordre del dia i que fa referència a instar el batle d’Artà, Jaume Alzamora Riera, a incoar 
l’expedient de caducitat de llicència que correspon a les obres que actualment es duen a terme en el 
polígon 11, parcel·les 262 a 275, amb llicència concedida en tramitació de l’expedient d’obres 
99/2005, i que s’ha de tractar avui per via d’urgència. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, I. Verds i 
PSOE) i 2 vots en contra (PP), essent tretze el número legal de membres i dotze els assistents, 
incloure en l’ordre del dia d’avui i per urgència la Moció relativa a instar el batle d’Artà, Jaume 
Alzamora Riera, a incoar l’expedient de caducitat de llicència que correspon a les obres que 
actualment es duen a terme en el polígon 11, parcel·les 262 a 275, amb llicència concedida en 
tramitació de l’expedient d’obres 99/2005.  

 
M2. Moció presentada per I. Verds relativa a instar el batle d’Artà, Jaume Alzamora Riera, a 
incoar l’expedient de caducitat de llicència que correspon a les obres que actualment es duen a 
terme en el polígon 11, parcel·les 262 a 275, amb llicència concedida en tramitació de 
l’expedient d’obres 99/2005 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) llegeix la moció, que literalment diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atesa la sol·licitud presentada per l’empresa promotora de l’obra consistent en l’habitatge aïllat 
que es du a terme en el polígon 11, parcel·les 262-275 —que va rebre llicència al projecte bàsic el 
mes de desembre de 2008 i llicència al projecte d’execució el setembre de 2009—, amb què es 
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demanava una nova pròrroga, després de la ja concedida dia 22 de juliol de 2011. 
 
2. Atès que la Junta de Govern Local de 18 d’octubre de 2012 va acordar deixar la sol·licitud 
damunt la taula, a la vista de l’informe tècnic desfavorable i per proposta de la regidora 
d’Urbanisme, qui va demanar temps per mirar de trobar una solució al problema. 
 
3. Atès que no s’acordà respondre la sol·licitud esmentada fins a la JGL del passat dia 3 de gener. 
 
4. Atès que les obres es continuen duent a terme. 
 
5. Atès que correspon la incoació d’expedient de caducitat de la llicència. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti el següent 
 
ACORD: 
 
Instar el batle, Jaume Alzamora Riera, a incoar l’expedient de caducitat de la llicència corresponent 
a l’expedient d’obres 99/2005 i a desenvolupar les mesures legalment establertes que 
corresponguin.>> 
 
El Sr. Galán (PSOE) demana si això ho presenta I. Verds. 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) li respon que sí. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que entén que convé que UIA es manifesti. 
 
El Sr. Alzamora (UIA) diu que es té la intenció de fer les coses en la mesura que sigui possible, per 
tant el nostre vot serà favorable, 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que la situació és un poc xocant, que un membre de l’Equip de Govern, en 
el Plenari, manifesti aquest desavinença, quan hi ha una taula de mediació composta per ells 
mateixos, i per això manifesta que no entén per què no es fa en aquest espai. A més, quant a la 
legalitat, ells no s’han de manifestar. 
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que han tornat dir que no a la moció perquè ha estat presentada sense tenir 
temps de poder-la estudiar. Afegeix que la llei no la poden fer canviar, però així com abans s’ha 
parlat i se li ha contestat que en el 2008 i 2009 hi havia molts de “duros”, per ventura quan s’havia 
de fer aquesta obra hi havia diners, i per ventura aquest home els ha acabat i, si ha acabat els diners, 
demana si creuen que encara se li ha de ficar la ganiveta perquè no pugui continuar l’obra demanant 
una pròrroga. Diu que, si la llei no ho permet, faran el mateix, no la votaran. 
 
El Sr. Gili (CxI) diu que, tota la informació que surt aquí, no la saben de memòria, i no dubten que 
sigui correcta. Es fan una sèrie de manifestacions amb què es diu que les obres es duen a terme i ells 
no ho han constatat. Comenta, en el mateix sentit que ho han dit tant el PSOE com UIA, és a dir, 
que està decidit a fer el que li correspongui pel càrrec que té. Per tant, tot i la reticència que tenen, 
no ha tengut temps de comprovar que aquest informació pugui ser certa, sobretot el tema que les 
obres continuen. Per això, manifesta que no tenen cap problema per donar suport a què el batle faci 
les funcions que li pertoquen. 
 
[Els senyors Lliteras i Servera (PP) surten del Plenari.] 
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Tot seguit, es passa a votació i els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 3 
abstencions (PSOE), essent tretze el número legal de membres i deu els assistents, instar el batle, 
Jaume Alzamora Riera, a incoar l’expedient de caducitat de la llicència corresponent a l’expedient 
d’obres 99/2005 i a desenvolupar les mesures legalment establertes que corresponguin. 
 
 
[Els senyors Lliteras i Servera tornen a entrar al Plenari.] 
 
A continuació, el batle informa que hi ha una altra moció, presentada per I. Verds, que no ha estat 
inclosa en l’ordre del dia i que fa referència a instar el batle d’Artà, Jaume Alzamora Riera, a donar 
continuïtat a l’expedient de disciplina urbanística 2011/1710-30, i que s’ha de tractar avui per via 
d’urgència. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, I. Verds i 
PSOE) i 2 vots en contra (PP), essent tretze el número legal de membres i dotze els assistents, 
incloure en l’ordre del dia d’avui i per urgència la Moció relativa a instar el batle d’Artà, Jaume 
Alzamora Riera, a donar continuïtat a l’expedient de disciplina urbanística 2011/1710-30. 
 
M3. Moció presentada per Iniciativa Verds relativa a instar el batle d’Artà, Jaume Alzamora 
Riera, a donar continuïtat a l’expedient de disciplina urbanística 2011/1710-30 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) llegeix la moció, que literalment diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès l’expedient de disciplina urbanística 2011/1710-30, per obres consistents en “Edificació de 
magatzem de nova planta, estructura en planta baixa i estructura en planta pis”, detectades pels 
serveis d’inspecció urbanística municipals el desembre de 2011. 
 
2. Atès que aquestes obres no han obtingut la corresponent llicència, ni s’ha procedit a la seva 
legalització. 
 
3. Atès que, el passat dia 2 de gener de 2013, es va esgotar el termini per a procedir a la 
corresponent ordre de demolició, proposada per la instructora de l’expedient dia 11 de desembre de 
2012. 
 
4. Atès que, des del passat dia 25 de gener, ja obren en poder del batle sengles propostes per part de 
la instructora de l’expedient, tant de caducitat de l’expedient de demolició com del corresponent 
reinici d’aquest. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti el següent 
 
ACORD: 
 
Instar el batle, Jaume Alzamora Riera, a donar continuïtat a l’expedient de disciplina urbanística 
2011/1710-30 i a desenvolupar les mesures legalment establertes que corresponguin.>> 
 
El Sr. Alzamora (UIA) diu que, evidentment, la legalitat s’ha d’acomplir i s’ha de fer acomplir, i 
que, evidentment, en la mesura en què tenguin els recursos per a tramitar-ho, es farà. Per tant, amb 
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el mateix sentit que al punt anterior, hi votarem a favor. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que, amb el mateix sentit que en la intervenció anterior, s’abstindran. Així 
mateix, el Sr. Galán demana si les dades personals d’aquesta informació s’adjuntaran a l’acta de 
plenari. 
 
El secretari accidental li respon que les dades personals no poden formar part de l’acta del plenari. 
 
El Sr. Galán (PSOE) diu que s’abstendran en la votació. 
 
El Sr. Lliteras (PP) demana si el jutjat ha dictat sentència en aquesta demolició. 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) li respon que no, i li torna la pregunta demanant de quina sentència parla. 
 
El Sr. Llitetas (PP) li respon demanant que, en el moment que s’ha d’esbucar una casa, qui és qui 
diu que ho ha d’esbucar? 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) li respon que el Sr. Batle. Després, l’infractor té la facultat per interposar 
un contenciós administratiu contra l’acte administratiu, i és aquí quan el jutge entra. 
 
El Sr. Lliteras (PP) demana si aquesta demolició està en els jutjats. 
 
El Sr. Caldentey (I. Verds) li respon que no. 
 
El Sr. Lliteras (PP) diu que, en aquest cas, el Sr. Batle té un corc dins de la canastra de pomes. 
Manifesta que, per tant, el seu vot serà d’abstenció. 
 
El Sr. Gili (CxI) diu, en el mateix sentit, que no tenen les afirmacions fetes comprovades i suposen 
que s’ha comprovat i que és així, i volen deixar constància de la seva reticència. 
 
Seguidament, es passa a votació i els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i cinc 
abstencions (PSOE i PP), essent tretze el numero legal de membres, instar el batle, Jaume Alzamora 
Riera, a donar continuïtat a l’expedient de disciplina urbanística 2011/1710-30 i a desenvolupar les 
mesures legalment establertes que corresponguin. 
 
 
5. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PARTIT POPULAR 
 
- Ens poden dir en quin punt es troba el Punt Verd de la Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): La resposta és la mateixa que la de la darrera sessió, és a dir, 
s’està a l’espera que la Conselleria d’Obres Públiques enviï el projecte de disseny del nou punt 
verd. 

 
- Ens poden dir quantes barreres arquitectòniques han eliminat aquest darrer mes? 

 
Resposta del batle: Una, a l’avinguda de Costa i Llobera amb el carrer de l’Hort. 
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- Ens poden dir quina quantitat han pagat als proveïdors des de l’anterior plenari? 
 

Resposta de la Sra. Maria (UIA):  293.140,17 € el mes de novembre, 482.012,69 € el mes de 
desembre i 131.080,01 € el mes de gener. En total, 906.232,87 €. 

 
- Ens poden dir si tenen previst dins el 2013 fer efectiu el trasllat de les oficines de la Policia Local 
al local de l’IBAVI? 

 
Resposta del batle: Si és possible, sí. 

 
- Després de demanar-los reiteradament per part del Partit Popular d’Artà, poden dir a la ciutadania 
si existeix qualque motiu pel qual l’edifici de Can Solivellas no és operatiu? Serà operatiu dins 
aquest 2013 en vistes que no ho ha estat durant tot el 2012?  

 
Resposta del batle: La connexió entre els dos edificis ja està feta i ara esperam l’aprovació dels 
pressupostos per començar a fer l’ocupació efectiva. Esperem que sigui dins el primer semestre. 

 
- Quines passes pensa prendre o prendrà l’Equip de Govern referents al desgavell de la rueta 
infantil? I de la rua del darrer dia, quines pensa prendre? 

 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Pel que fa a la rueta infantil, tenen peticions diferents dels centres 
educatius. El que es farà és que la rua municipal es farà com cada any, a les 15 hores, i es donarà 
suport a la mostra de desfressos o a la rueta de Na Caragol, amb una mica de suport de la Policia 
municipal amb la finalitat que es pugui dur a terme sense problemes i pugui sortir. Pel que fa a la 
rua del dimarts o si es durà a terme el dissabte, en principi serà dissabte i el dimarts està previst que 
es programi una simbombada. 

 
- Tenen pensat arreglar les llambordes del carrer de Ciutat?  

 
Resposta del batle: Com la resta de voravies que estan en mal estat al poble, que són bastants. 

 
- Tenen pensat arreglar el “bacheo” (apedaçament) dels carrers d’Artà i la Colònia de Sant Pere?  

 
Resposta del batle: Cada setmana s’arreglen clots, però també n’apareixen de nous. Seguim tapant 
els clots que apareixen, amb més o menys efectivitat. Hi ha alguns carrers que necessitarien un 
reasfaltat nou, que estudiarem fer. De fet, s’ha dotat una partida de 15.000 € per a reasfaltat de 
carrers. 

 
- Ens poden dir quan?  

 
Resposta del batle: De seguida que sigui possible. 

 
- Ens poden dir els motius pels quals de dia hi ha l’enllumenat públic encès?  

 
Resposta del batle: L’enllumenat públic no està encès, habitualment, de dia. Pot passar que 
s’estiguin reparant els fanals que no funcionen i, per comprovar quins són, s’han d’encendre. També 
detectàrem que el dissabte de Sant Antoni un parell de fases estaven enceses perquè algú va aixecar 
l’automàtic de la fase manualment. De totes formes, es va arreglar tot d’una. 
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- Ens poden dir quantes denúncies s’han realitzat referents a les defecacions de cans als carrers 
públics?  

 
Resposta del batle: Cap. 

 
- Ens poden dir quan pensen arreglar o solucionar el problema de les aigües pluvials, ja que es 
produeixen basses o bassiots als carrers d’Artà que causen desperfectes a cases, establiments 
públics, soterranis...? 

 
Resposta del batle: La zona en què encara no està feta la conducció de pluvials està pendent que el 
Consell torni convocar el POS per poder demanar els ajuts pertinents per arreglar-ho. Ja sabem, 
però, que el Consell, per al 2013, farà una convocatòria molt reduïda, de manera que serà difícil 
poder accedir a un projecte d’aquesta envergadura. 

 
- Ens poden dir quan rebrem les actes dels plenaris anteriors? 

 
Resposta del batle: Tot d’una que sigui possible. 

 
- Ens poden dir quan estaran arreglats o adequats els parcs infantils d’Artà i de la Colònia de Sant 
Pere? 

 
Resposta del batle: Esperem que hi estiguin durant el primer semestre de 2013. 

 
- Pensa el Sr. Batle tenir un gest de bona voluntat i rebaixar-se el sou, com ho han fet el Sr. Guillem 
Caldentey i el Sr. Bartomeu Gili? 

 
Resposta del batle: Quan vaig deixar la meva feina anterior, tenia una nòmina que en brut era de 
2.872,14 euros. El plenari em va aprovar un sou de 2.716,73 en catorze pagues i un augment anual 
de l’IPC. Això vol dir que el 2012 hauria d’haver cobrat 2.781,96 €. I ara, el 2013, n’hauria de 
cobrar 2.862,63. I en seguiré cobrant 2.716,73. Tot i que no n’hagi dit res, és un gest de bona 
voluntat. 

 
- Ens poden dir quan es reunirà el seguiment de responsabilitats referent al Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta del batle: L’advocat que va negociar la sentència, a qui demanàrem un informe per saber si 
podríem demanar responsabilitats, va demanar una còpia íntegra de l’expedient al jutjat, però va ser 
denegada per via ordinària. Ho va recórrer, al·legant que la negativa vulnera el dret a la tutela 
judicial efectiva, però li confirmaren la denegació. Ara l’haurem de demanar a l’anterior advocat, 
feina que ja ha fet l’assessor d’Urbanisme. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 

 
Precs 
 
- Demanam a l’Equip de Govern que posi en marxa un procés de participació ciutadana fiable i que 
eviti les precipitacions d’última hora, adreçat a millorar i fer una reflexió sobre les festes de la rua i 
la fira. 
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Resposta del Sr. Gili (CxI): A partir de finals de febrer, es posarà en marxa. 
 

- Demanam que l’any que ve es faci neta la rotonda d’entrada a Costa i Llobera dia 16 de gener, ja 
que dia 17 tenia una imatge lamentable. 
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Es tendrà en compte. 
 
- Demanam que, una vegada que s’han confirmat les reduccions de dedicacions dels dos tinents de 
batle, es reorganitzi el consistori per tal d’equilibrar millor les àrees de gestió de cada regidor/ora. 

 
Resposta del batle: Es tendrà en compte. 

 
- Demanam que la regidora d’Esports estableixi algun tipus de mecanisme que millori la 
comunicació entre ajuntaments i clubs; és a dir, que s’informi els clubs al més aviat possible de 
quan es pot o no utilitzar el Poliesportiu o la pista 4 i així evitar els malentesos que s’han produït 
darrerament.  

 
Resposta de la Sra. López (UIA): S’accepta el prec. Som conscients que s’ha de millorar la 
coordinació entre les diferents regidories per perjudicar al mínim els usuaris de les instal·lacions 
esportives. És per això que hem establert que el batle, que es qui coordina les tasques de la Brigada, 
sigui qui comuniqui per correu electrònic als clubs i a la regidoria d’Esports quan es duran a terme 
aquestes tasques i, per tant, les dates en què no es podran utilitzar les instal·lacions. 
 
Preguntes 
 
Esports 
 
1. Ja estan arreglades les dues cistelles del Poliesportiu?  

 
Resposta de la Sra. López (UIA): Una sí i l’altra no. La intenció era arreglar els dos motors a la 
vegada, però un dels dos motors, en el moment de fer les proves de funcionament, no va anar bé ja 
que donava problemes. S’està fent feina per arreglar-lo. 

 
2. Per què es va canviar el logotip de la gala de l’esport?  

 
Resposta de la Sra. López (UIA): Perquè ho vam consensuar així tots els clubs i aquesta Regidoria. 

 
3. Quan es durà a terme la reunió que s’havia de fer amb els clubs per tal de tornar a parlar de les 
mesures d’estalvi? 

 
Resposta de la Sra. López (UIA): Dimarts passat vàrem fer una reunió a petició dels clubs. 

 
4. Ha rebut alguna notícia per constituir un consell municipal d’esports? 

 
Resposta de la Sra. López (UIA): Sí. El Sr. Joan Martí Munar, com a representant del col·lectiu 
esportiu, m’ho va comunicar verbalment i em va informar que presentarien a la Regidoria una 
proposta per escrit. 

 
Quina és la seva opinió?  
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Resposta de la Sra. López (UIA): Em sembla una bona iniciativa si està ben instrumentalitzada, ja 
que promou la participació ciutadana. 
 
Serveis Socials 
 
1. Què en pensa la regidora, de la reforma de la Llei d’administració local que proposa el PP i que 
afectarà els municipis de menys de 20.000 habitants? 

 
Resposta de la Sra. Sureda (CxI): En principi, és un avantprojecte i per aquesta raó no està 
totalment tancat. Des de molts d’àmbits, tant en àmbit estatal com de comunitats, es fa feina per 
modificar aquesta reforma i que no afecti tan brutalment i tan directament els serveis municipals. En 
concret, com a regidora només m’ho he pogut mirar un poc per damunt, però diu que la proximitat 
de tenir els serveis socials permet conèixer directament la realitat social del municipi, element clau 
en l’eficàcia i l’eficiència d’aquest servei. En principi, vist el que hi ha fins ara, tant des d’un punt 
de vista tècnic com polític, hi estam en contra. 

 
2. És conscient que es pot quedar fora poder gestionar la seva àrea i que, a més, haurà de donar la 
cara per ella? 

 
Resposta de la Sra. Sureda (CxI): Sí, però que també tenc molt clar que des de l’Ajuntament es farà 
la feina necessària perquè les persones d’aquest municipi estiguin ateses. 
 
Interior 
 
1. Què en pensa el regidor, de la reforma de la Llei d’administració local que proposa el PP i que 
afectarà els municipis de menys de 20.000 habitants?  

 
Resposta del batle: D’entrada, hem de dir que només es tracta d’un avantprojecte i que, per tant, fa 
mal de valorar. A més, hem d’esperar a veure com es concretarien totes les propostes, ja que, pel 
que fa a les àrees que es retornarien, s’ha de veure qui les assumiria i com es pressupostarien. 
Segurament, la seva aprovació implicarà molts de moviments que ara generen incertesa. I opinar 
sobre el tema, pot ser agosarat. Segons tenc entès, la intenció és que educació i serveis socials 
s’eliminen com a competències dels ajuntaments i passin a dependre de les diputacions (aquí supòs 
que serà als consells). Però, i el que segurament serà més greu, és que tenen intenció que els serveis 
no obligatoris siguin controlats i passin un control de qualitat. Això segurament serà un control 
econòmic. Diuen que, si una competència no obligatòria (per exemple, la Residència) no 
s’autofinança, o bé s’haurà de cedir a la diputació o bé s’haurà d’eliminar. Tot són incerteses. I, 
segurament, cedir a les diputacions pot voler dir privatització de molts de serveis. Per altra banda, 
una qüestió que també ens preocupa d’aquesta modificació és l’eliminació de regidors, ja que no és 
cert (i ho podem comprovar en el nostre ajuntament) que això suposi uns desviaments importants en 
els pressupostos. És una manera d’atacar directament a la democràcia i d’eliminar els polítics als 
quals els ciutadans tenen més accés. En definitiva, aquest esborrany em sembla un despropòsit. 

 
Medi Ambient 
 
1. Què en pensa el regidor, de la reforma de la Llei d’administració local que proposa el PP i que 
afectarà els municipis de menys de 20.000 habitants? 
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): No la conec al detall. 
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2. Quan té previst començar l’estudi o redacció del nou plec de condicions que ha de regir la 
recollida de fems i la neteja viària? 
 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Tot d’una que entrin en vigor els pressupostos de 2013 es 
procedirà a contractar una empresa externa, ja que no hi ha personal tècnic de la casa que el pugui 
redactar. 

 
Urbanisme 
 
1. Quantes renovacions de llicències s’han presentat aquests darrers dos mesos? 

 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): De moment, no en tenim la relació.  

 
2. Quantes renovacions s’han atorgat? 

 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): De moment, no en tenim la relació. 

 
3. Quina normativa regeix aquestes renovacions? Quantes es poden demanar i quin temps tenen per 
acabar l’obra? 

 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): Depèn de si es tracta d’obra major o d’obra menor. La norma 
general és que hi ha un termini inicial de 2 anys després de la notificació de la llicència. Dins 
termini, una pròrroga de la meitat més, per tant, 1 any més. 

 
4. Tenen algun registre on hi hagi les llicències d’obra que haurien d’haver estat renovades i que no 
s’ha demanat aquesta renovació? 

 
Resposta de la Sra. Maria (UIA): No. Però sí que puc dir que s’està fent feina telefònicament, des 
de fa una sèrie de mesos, per tal d’avisar als ciutadans que tenen la llicència a punt de caducar. 
Aquesta tasca acaba de començar i, de moment, no en tenim registre. 
 
Cultura 
 
1. Quins són els projectes que es pensen realitzar durant el 2013? 

 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Sobretot, projectes a la Biblioteca (club del llibre i 
participació d’usuaris en el sistema de funcionament de la biblioteca per poder obrir unes quantes 
hores més) i mirar si es pot tirar endavant l’edició d’algun llibre. 

 
2. Qui firmarà la pròxima convocatòria del Patronat del Teatre? 

 
Resposta del Sr. Caldentey (I. Verds): Avui, jo mateix, com a vicepresident i regidor de Cultura. 

 
Festes 
 
1. Recentment, el batle ens va informar de manera no oficial que el centre escolar Na Caragol faria 
la seva rueta infantil al matí, segueix sent cert això? 

 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Sí. 
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2. Els altres centres escolars d’Artà i l’escoleta municipal, quan sortiran? 
 

Resposta del Sr. Gili (CxI): Al capvespre. 
 

3. L’Ajuntament donarà suport logístic a la rueta del centre escolar de Na Caragol? Si la resposta és 
afirmativa, ens poden dir en què consistirà aquest suport? 

 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Bàsicament amb l’ajuda de la Policia. 

 
4. Quina serà la rueta infantil organitzada per l’Ajuntament? 

 
Resposta del Sr. Gili (CxI): La de sempre, la de les tres. 

 
5. Com ja hem dit als precs, hem vist que el consistori està realitzant una enquesta a la pàgina web 
de l’Ajuntament per sondejar si s’ha de canviar la rua de dimarts a dissabte, el resultat serà 
vinculant o només ho fan per fer un petit estudi? 

 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Haurà estat vinculant. 

 
6. Saben que una mateixa persona pot votar les vegades que vulgui?  

 
Resposta del Sr. Gili (CxI): És cert que, quan es va llançar l’enquesta, es va fer amb aquest error, 
però poques hores després ja només es podia emetre un vot per IP. 

 
7. S’ha parlat d’aquest tema a la Comissió de Festes? 

 
Resposta del Sr. Gili (CxI): No. 

 
8. S’ha parlat d’aquest tema amb les comparses que normalment participen a la rua de dimarts? 
 
Resposta del Sr. Gili (CxI): Sí. A més, moltes de les peticions perquè es faci en dissabte surten de la 
gent de les comparses mateixes. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 5 vots en contra (PSOE i PP), essent tretze el 
nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents: 
1.1. Aprovar inicialment el pressupost general de l’Ajuntament d’Artà per a l’exercici econòmic de 
2013, juntament amb les bases d’execució, el resum per capítols del qual és el  següent (en euros): 
AJUNTAMENT D'ARTÀ 
Exercici comptable: 2013 
Resum per capítols 
Ingressos 
Capítol Denominació                                                                        Euros 
Operacions corrents                                     10.240.835,68 Euros 
1 Impostos directes. 4.714.100,00                                                                                                       
2 Impostos indirectes.  101.600,00 
3 Taxes, preus públics i altres ingressos.  3.835.864,77 
4 Transferències corrents.  1.571.270,91 
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5 Ingressos patrimonials.  18.000,00 
Operacions de capital     882.278,38 Euros 
7 Transferències de capital.  882.278,38 
Total pressupost d'ingressos:  11.123.114,06 Euros 
Despeses 
Capítol Denominació Euros 
Operacions corrents 8.220.372,70 Euros 
1 DESPESES DE PERSONAL.  3.781.239,84 
2 DESPESES CORRENTS BÉNS I SERVEIS.  3.708.465,87 
3 DESPESES FINANCERES.  287.955,70 
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS.  442.711,29 
Operacions de capital 1.566.934,70 Euros 
6 INVERSIONS REALS.  1.563.434,70 
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL.  3.500,00 
Operacions financeres 768.962,48 Euros 
9 PASSIUS FINANCERS.  768.962,48 
Total pressupost de despeses:  10.556.269,88 Euros 
Es té en compte la taxa de referència de la despesa a efectes del que preveu la Llei orgànica 2/2012, 
de 27 de abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, en un 1,7 % i els límits màxims 
de despesa de l’Ajuntament d’Artà que consten en l’expedient. 
1.2. Aprovar inicialment la plantilla de personal següent, la qual comprèn tots els llocs de treball 
reservats a personal funcionari, personal laboral i personal eventual: 
PLANTILLA DE PERSONAL PER A 2013 

 
A) PERSONAL FUNCIONARI 
 
Denominació                                                                                      Número                       Vacants                       Grup                    NCD 
 
I. Amb habilitació de caràcter nacional 
I.1. Secretari/ària interventor/ora 
Denominació: secretari/ària interventor/ora                                              1                             0                               A1                        29 
 
II. Escala d’administració general 
II.1. Subescala d’administratius 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Admon. Financera)  1  0 C1 20 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Secretaria)                                    1  0 C1 18 
Denominació: administratiu/iva (Dep. Urbanisme) 1 0 C1                        18 
 
II.2 Subescala auxiliar 
Denominació: auxiliar administratiu/iva (Recaptació)  1 0 C2                        17 
Denominació: auxiliar administratiu/iva 18 3 C2                        16 
 
II.3. Subescala subalterna 
Denominació: ordenança 1 0 AAP1 12 
 
III. Escala d’administració especial 
III.1 Subescala tècnica 
III.1.1 Denominació: arquitecte/a 1 1 A1 29 
III.1.2 Denominació: assessor/ora jurídic/a – lletrat/ada 1 0 A1 29 
III.1.3 Denominació:  5 5 A1 26 
 
III.2 Subescala de serveis especials 
III.2.1 Policia Local 
III.2.1.1 Oficials  3 2 C1 18 
 
3. Vacant: no ocupada. 
 
III.2.1.2 Policies 
Denominació: policia 16 6  C1 16 
 
III.2.2 Comeses especials 
III.2.2.1 Denominació: zelador d’obres 1 0 C2 16 
 
B) PERSONAL LABORAL 
Denominació                                                                                               Núm. de places                          Nivell de titulació 
Agent d’ocupació i desenvolupament local 1 Diplomatura 
Administratiu/iva (Dep. d’Informàtica) 1  FPII 
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Auxiliar de biblioteca 1 Graduat escolar 
Documentalista 1 Diplomatura 
Auxiliar de clínica 10 Auxiliar de clínica 
Terapeuta ½ (Residència)  1 
Auxiliar informador/ora                                                                                           1 Graduat escolar 
Bibliotecari/ària 1 Diplomatura 
Cambrer/era de pisos 6 Certificat d’estudis 
Encarregat/ada d’economat 1 Certificat d’estudis 
Ajudant de cuina 1 Certificat d’estudis 
Cuiner/a 1 Certificat d’estudis 
Dipl. en Relacions Laborals 1 Diplomatura en R. Laborals 
Dipl. cap del professorat de persones adultes 1 Diplomatura 
DUE 1 Diplomatura 
Educador/ora social 1 Diplomatura 
Dipl. en Treball Social 1 Dipl. en Treball Social 
Assistent/a social 1 Dipl. en Treball Social 
Professor/ora – Educador/ora social 1 Diplomatura 
Encarregat/ada cap de la Brigada 1 Certificat d’estudis 
Gerent de la Residència 1 Certificat d’estudis 
Jardiner/a 2 Certificat d’estudis 
Professor/ora de persones adultes 15 Segons l’espec. del curs 
Netejador/ora – cap 1 Certificat d’estudis 
Netejador/ora 8  Certificat d’estudis 
Oficial 1a 5 Certificat d’estudis 
Oficial 2a 8 Certificat d’estudis 
Ordenança 2 Certificat d’estudis 
Professor/ora de música 19 Grau mitjà de Conservatori 
Monitores i monitors diversos 1 Curs de monitora/ora 
Director/a de temps lliure 3 Curs de dir. de temps lliure 
Monitores i monitors de temps lliure 24 Curs monitor/ora de temps lliure 
Dinamitzador/ora cultural 1 Diplomatura 
Tècnic/a superior assessor/a lingüístic/a 1 Llic. en Filologia Catalana 
Tècnic/a superior – cap de gestió educativa 1 Llicenciatura 
Tècnic/a superior – psicòleg o psicòloga 1 Llicenciatura 
Treballador/a familiar 6 Certificat d’estudis 
Auxiliar administratiu/iva 1 Graduat escolar 
Vigilant 1 Graduat escolar 
Fisioterapeuta 1 Diplomatura 
Ludoteca 2 Curs monitor/ora de temps lliure 
Auxiliar informador/a 1 Graduat escolar 
Tècnic/a d’esports 1 
Treballador/a social 2 Diplomatura 
 
C) CÀRRECS DE CONFIANÇA (2) 
Denominació                                                                                              Núm. de places                            Nivell de titulació 
Coordinador/a laboral 1 Llicenciatura en Dret 
Delegat/ada de la Colònia 1 

1.3. Exposar al públic el pressupost general per a 2013, les bases d’execució i la plantilla de 
personal aprovats, per un termini de quinze dies, mitjançant un anunci en el BOIB i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament, a l’efecte de presentació de reclamacions per part de les persones 
interessades. 
1.4. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es presenti cap reclamació. 
1.5. Trametre una còpia a l’Administració de l’Estat i a l’òrgan competent de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 
2. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents: 
2.1. Aprovar les modificacions de l’Ordenança núm. 13, reguladora de la taxa per parades, 
barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús públic, indústries 
ambulants i rodatge cinematogràfic, següents:  
- Modificació de  l’article 6, que queda redactat de la manera següent: 
<<Article 6. Quota tributària 
La quota a satisfer per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en 
terrenys d’ús públic i indústries ambulants, s’obté de l’aplicació de les tarifes següents: 
EPÍGRAF I. CONCEPTE 
Dia/Euros 
- Ocupació de terrenys d’ús públic per metre lineal (ocupació màxima de fondària de 2 m), 3,31 €/m 
- Ocupació de grans superfícies, per m2 (aparells mecànics o similars), 0,88 €/m2 
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Quan per a l’autorització de la utilització privativa s’utilitzi el procediment de licitació pública, 
l’import de la taxa s’ha de determinar pel valor econòmic de la proposició sobre la qual recaigui la 
concessió, l’autorització o l’adjudicació.>> 
- Modificació de  l’article 27, que queda redactat de la manera següent: 
<<Article 27. Tarifes 
27.1. Filmacions de pel·lícules cinematogràfiques, reportatges, documentals, imatges de videoclips 
musicals o similars, efectuades amb finalitat lucrativa i que requereixin l’ocupació de la via pública 
sense limitació, amb aparells o vehicles (grues, focus estàtics, grups electrògens, cadafals, escenaris, 
decorats, camions, etc.) que produeixin problemes per al trànsit rodat o de vianants, sense 
limitacions de mitjans ni del personal que hi intervé, sempre que s’acrediti que el producte resultant 
contribueix a la promoció del municipi i es faci constar expressament la col·laboració de 
l’Ajuntament d’Artà i se’n lliuri una còpia per a l’arxiu: 0 €. 
27.2. Filmacions de pel·lícules cinematogràfiques, reportatges, documentals, imatges de videoclips 
musicals, filmacions de concursos de televisió i espots publicitaris o similars, efectuades amb 
finalitat lucrativa i que requereixin l’ocupació de la via pública sense limitació, amb aparells o 
vehicles (grues, focus estàtics, grups electrògens, cadafals, escenaris, decorats, camions, etc.) que 
produeixin problemes per al trànsit rodat o de vianants, sense limitacions de mitjans ni del personal 
que hi intervé: 254,75 €/dia o fracció.  
En circumstàncies especials, en el cas dels concursos de televisió, es pot eximir de pagar la taxa en 
el cas que s’acrediti que el producte resultant contribueix a la promoció del poble, es faci constar 
expressament la col·laboració de l’Ajuntament d’Artà i se’n lliuri una còpia per a l’arxiu.  
27.3. Fotografies comercials (catàlegs, anuncis, etc.) sense assentament fix (no fotografia 
ambulant): 51,90 €/ dia o fracció. 
27.4. Fotografies comercials (catàlegs, anuncis, etc.) sense assentament fix (no fotografia 
ambulant), amb llicències de validesa de 3 a 12 mesos fins al 31 de desembre de l’any en curs: 
203,80 €.>> 
2.2. Publicar l’anunci d’exposició pública de la modificació de l’Ordenança núm. 13, reguladora de 
la taxa per parades, barraques, casetes de venda, espectacles o atraccions situades en terrenys d’ús 
públic, indústries ambulants i rodatge cinematogràfic, en el BOIB, tal com preveu l’article 17 del 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 
de març, durant trenta dies, comptadors des de l’endemà de la seva publicació, perquè les persones 
interessades puguin examinar l'expedient i presentar-hi les reclamacions o al·legacions que 
considerin oportunes. En el supòsit que no es presentin reclamacions o al·legacions, l’acord 
d’aprovació provisional s’entendrà elevat a definitiu, sense la necessitat de prendre cap nou acord, 
sens perjudici de la publicació de la modificació de l’ordenança fiscal esmentada en el BOIB, la 
qual entrarà en vigor el mateix dia de la seva publicació. 
 
3. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents: 
3.1. Aprovar la modificació de l’Ordenança fiscal núm. 16, reguladora de la taxa per la instal·lació i 
lloguer de taules i cadires en terrenys d’ús públic, següent:  
Modificació de  l’article 6, que queda redactat de la manera següent: 
<<Els dies de mercat municipal a Artà es permetrà augmentar la superfície ocupada en un 20 % 
amb un màxim de 4 m2, sense càrrec.>> 
3.2. Publicar l’anunci d’exposició publica de la modificació de l’Ordenança núm. 16, reguladora de 
la taxa per la instal·lació i lloguer de taules i cadires en terrenys d’ús públic, en el BOIB, tal com 
preveu l’article 17 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals aprovat pel Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, durant trenta dies, comptadors des de l’endemà de la seva 
publicació, perquè les persones interessades puguin examinar l’expedient i presentar-hi les 
reclamacions o al·legacions que considerin oportunes. En el supòsit que no es presentin 
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reclamacions o al·legacions, l’acord d’aprovació provisional s’entendrà elevat a definitiu, sense 
necessitat de prendre cap nou acord, sens perjudici de la publicació de la modificació de 
l’ordenança fiscal esmentada en el BOIB, la qual entrarà en vigor el mateix dia de la seva 
publicació. 
 
M1. Acordar:  
1. Acordar, essent tretze el número legal de membres i dotze els assistents, per 10 vots a favor 
(UIA, CxI, I. Verds i PSOE) i 2 vots en contra (PP), incloure en l’ordre del dia d’avui i per urgència 
la Moció relativa al rebuig de l’establiment de quantitats màximes bonificables en el descompte de 
resident. 
2. Acordar, per deu vots a favor (UIA, PSOE, CxI i I. Verds), essent tretze el número legal de 
membres i deu els assistents: 
2.1. L’Ajuntament d’Artà manifesta la seva postura de total claredat i fermesa davant el Ministeri de 
Foment i el Govern central en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que actualment 
tenen els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a residents a 
l’arxipèlag. 
2.2. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a mantenir una postura ferma davant 
el Ministeri de Foment i el Govern central en contra de qualsevol retallada o reducció dels drets que 
actualment tenen els ciutadans de les Illes respecte de les tarifes aèries i les subvencions com a 
residents a l'arxipèlag. 
2.3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern central a mantenir l’actual sistema de subvencions a les 
tarifes aèries per als ciutadans de les Illes Balears, entenent que és la principal compensació que 
tenen com a residents en un territori insular i que la seva supressió o reducció suposaria augmentar 
l’aïllament natural que suposa residir a les Illes. 
 
M2. Acordar: 
1. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, I. Verds i PSOE) i 2 vots en contra (PP), essent tretze el 
número legal de membres i dotze els assistents, incloure en l’ordre del dia d’avui i per urgència la 
Moció relativa a instar el batle d’Artà, Jaume Alzamora Riera, a incoar l’expedient de caducitat de 
llicència que correspon a les obres que actualment es duen a terme en el polígon 11, parcel·les 262 a 
275, amb llicència concedida en tramitació de l’expedient d’obres 99/2005. 
2. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 3 abstencions (PSOE), essent tretze el número 
legal de membres i deu els assistents, instar el batle, Jaume Alzamora Riera, a incoar l’expedient de 
caducitat de la llicència corresponent a l’expedient d’obres 99/2005 i a desenvolupar les mesures 
legalment establertes que corresponguin. 
 
M3. Acordar: 
1. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, I. Verds i PSOE) i 2 vots en contra (PP), essent tretze el 
número legal de membres i dotze els assistents, incloure en l’ordre del dia d’avui i per urgència la 
Moció relativa a instar el batle d’Artà, Jaume Alzamora Riera, a donar continuïtat a l’expedient de 
disciplina urbanística 2011/1710-30. 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretari accidental, estenc aquesta acta. 
 
El secretari accidental      Vist i plau 

El batle 
 


